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Kaupunginvaltuusto § 32 28.04.2025 
 

 

Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

  
Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 32    
      

Esittelijä Puheenjohtaja 

 Hallintosääntö 101 § Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

 "Läsnä olevat valtuutetut ja varavaltuutetut todetaan sähköisesti tai 
nimenhuudolla, joka toimitetaan aakkosjärjestyksessä. 

 Todettuaan läsnä olevat valtuutetut puheenjohtaja toteaa esteen 
ilmoittaneet valtuutetut ja läsnä olevat varavaltuutetut sekä onko kokous 
laillisesti koolle kutsuttu ja päätösvaltainen." 

 Kokouskutsu on lähetetty 23.4.2025 kullekin valtuutetulle sekä niille, joilla 
on kokouksessa läsnäolo-oikeus tai -velvollisuus. Kokouksesta on 
tiedotettu ja esityslista julkaistu kaupungin verkkosivuilla sekä sähköisessä 
kokousjärjestelmässä 23.4.2025. Lisäksi kokouksesta on ilmoitettu 
23.4.2025 kaupunkilehti SeutuMajakassa ja kaupunkilehti Raahelaisessa. 

Päätösesitys Kokouksen puheenjohtaja toteaa läsnä olevat sekä kokouksen olevan 
laillisesti koolle kutsuttu ja päätösvaltainen. 

Päätös Hyväksyi esityksen.
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Kaupunginvaltuusto § 33 28.04.2025 
 

 

Pöytäkirjantarkastajat 

  
Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 33    
      

Raahen kaupungin hallintosäännön 153 §:n mukaan pöytäkirja 
tarkastetaan toimielimen päättämällä tavalla. 

Pöytäkirja pidetään tarkastamisen jälkeen nähtävänä yleisessä 
tietoverkossa, jollei salassapitoa koskevista säännöksistä muuta johdu. 

Esittelijä Puheenjohtaja 

Päätösesitys Valitaan tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi Matti Honkala ja Matti 
Hummastenniemi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.
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Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaavamuutos 

 
Kehittämislautakunta 23.01.2024 § 7 
 
Valmistelija Kaavoituspäällikkö Anu Syrjäpalo 

 Raahen kaupunki on vastaanottanut kaavoitusaloitteen koskien 
asemakaavan muutosta Länsi-Kalkan teollisuusalueella. Kaavoitusaloitteen 
on jättänyt kirjaamoon 18.12.2023 TMW Raahe Oy.  

 Raahen kaupungin hallintosäännön mukaan (§ 23, kohta 23) 
kaupunginhallitus päättää kaavoituksen aloittamisesta.  

 Asemakaavan aluerajaus tarkentuu asemakaavan laadinnan yhteydessä. 
Kaavoitusaloitteessa esitetty asemakaavan suunnittelualue koskee 
kaupunginosassa 37 sijaitsevia kortteleita 3714 ja 3715 katu- ja 
suojaviheralueineen.  Kaavoitettavan maa-alueen omistaa Raahen 
kaupunki TMW Raahella on hallintaoikeus kiinteistöihin 
vuokrasopimuksella.  

 Suunnittelutyön tavoitteena on muuttaa asemakaavassa katualueiksi 
osoitetut alueet teollisuuskortteleiden 3714 ja 3715 välissä 
käyttötarkoitukseltaan teollisuusalueiksi. Hakijan tavoiteena on käynnistää 
alueella puunjalostukseen liittyvä tehdastoiminta. Toiminta käynnistetään 
vaiheittan. Ensimmäisessä vaiheessa rakentaminen aloitetaan korttelissa 
3714 voimassaolevan asemakaavan mukaisesti. Toisen vaiheen 
toteuttamisen edellytyksenä on tehdasalueen laajentuminen katualueelle, 
mikä edellyttää asemakaavamuutosta (MRL 50§).  

 Kaupunginvaltuusto päättää asemakaavan hyväksymisestä laissa 
säädetyllä tavalla (MRL 52§). Raahen kaupungin hallintosäännössä on 
kaupunginvaltuuston toimivaltaa delegoitu kaupunginhallitukselle 22§, 
kohta 33 merkitykseltään vähäisissä asemakaavamuutoksissa. Kaavan 
tavoitteiden säilyessä kaavoitusaloitteessa esitetyn kaltaisena ja 



 

 

kaavamuutoksen merkityksen säilyessä vähäisenä, voidaan 
asemakaavamuutos hyväksyä kaupunginhallituksessa hallintosäännön §22 
kohdan 33 mukaan.  

 Asemakaavamuutos on alueella voimassaolevan Raahen keskeisten 
taajama-alueiden osayleiskaavan mukainen (KV 11.4.2007). 

 Kaavoitusaloitteella esitetyn asemakaavamuutoksen myötä Kalkankankaan 
teollisuusalue olisi mahdollista rakentua yhtenäiseksi alueeksi, laajaksi 
teollisuustontiksi, jolla ei olisi enää kaupungin kadunpitovelvoitetta.  

 Kaavoituksen yhteydessä laaditaan alueelle tarvittavat selvitykset (MRL 
9§). Asemakaavamuutoksen laadinnasta ja siihen liittyvien selvitysten 
laatimisesta aiheutuvista kustannuksista vastaa kokonaisuudessaan TMW 
Raahe Oy.  

 Päätösesityksestä on tehty yritysvaikutusten arviointi ja käynnistyessään 
asemakaavamuutoksen laadinnasta koituvat positiiviset yritysvaikutukset.  

 Kaavoituspäällikkö Anu Syrjäpalo esittelee asian kokouksessa. 

Liitteet Kaavoitusaloite TMW Raahe Oy 18.12.2023 
Suunnittelualueen rajaus 
TMW Raahe Oy:n vuokrasopimus 

Esittelijä Kehittämiskeskuksen johtaja Pitkänen Pasi 

Päätösesitys Kehittämislautakunta esittää kaupunginhallitukselle: 
 
käynnistää asemakaavan laadinnan (MRL 50 § ja 51 §) Länsi-Kalkan 
teollisuusalueelle.  
 
Hyväksyy TMW Raahe Oy:n esittämän kaavanlaatijakonsultin Afry Finland 
Oy:n  ja kaavanlaatijan Maarit Suomenkorpi (maankäytön tiimipäällikkö, 
YKS-359).  
 
toteaa, että suunnittelualueen tarkka rajaus määräytyy 
asemakaavaprosessin yhteydessä 
 
toteaa, että asemakaavan ja siihen liittyvien selvitysten laatimisesta 
aiheutuvista kustannuksista vastaa kokonaisuudessaan TMW Raahe Oy 
 
Raahen kaupunki toimii tarvittavien maankäyttö- ja rakennuslain 9 §:ssä 
säädetyn tai asemakaavoituksen muutoin edellyttämien kaavallisten 
selvitysten tilaajana ja ohjaajana 
 



 

 

toteaa, että asemakaavasta laaditaan tarvittaessa maankäyttösopimus 
 
mikäli kaupunginvaltuusto ei hyväksy asemakaavaa tai asemakaava ei tule 
lainvoimaiseksi, ei Raahen kaupunki ole velvollinen korvaamaan 
kaavoituksesta ja siihen liittyvistä selvityksistä ja toimenpiteistä aiheutuvia 
kustannuksia tai muita hankkeen johdosta syntyneitä kuluja TMW Raahe 
Oy:lle  
 
kaavaprosessin yhteydessä syntyvä suunnitteluaineisto ja selvitykset ovat 
julkisia asiakirjoja. Raahen kaupunki pidättää kaikki oikeudet käyttää työn 
yhteydessä syntyvää aineistoa 
 
asemakaavasta mahdollisesti aiheutuvista tonttijaon muutoksista, 
kiinteistönmuodostamis-, lainhuudatus- ja kirjaamiskustannuksista, tai 
johtolinjojen siirtämisestä aiheutuvista kustannuksista vastaa TMW Raahe 
Oy 
 
toteaa, että mikäli asemakaavamuutos ei etene suunnitellusti ja yhdessä 
sovitusti, varaa Raahen kaupunki oikeuden keskeyttää 
asemakaavamuutosprosessin 
 
asemakaava lisätään Raahen kaupungin kaavoitusohjelmaan. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kaavoituspäällikkö Anu Syrjäpalo esitteli asiaa 
kokouksessa. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kaavoituspäällikkö Anu Syrjäpalo poistui asian 
käsittelyn jälkeen klo 19.20. 

 
Kaupunginhallitus 29.01.2024 § 21 
  
Valmistelija Kaavoituspäällikkö Anu Syrjäpalo 

Liitteet Kaavoitusaloite TMW Raahe Oy 18.12.2023 
Suunnittelualueen rajaus 
TMW Raahe Oy:n vuokrasopimus 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys Käynnistetään asemakaavan laadinta (MRL 50 § ja 51 §) Länsi-Kalkan 
teollisuusalueelle. 
 
Hyväksytään TMW Raahe Oy:n esittämä kaavanlaatijakonsultti Afry Finland 



 

 

Oy  ja kaavanlaatija Maarit Suomenkorpi (maankäytön tiimipäällikkö, YKS-
359). 
 
Todetaan, että suunnittelualueen tarkka rajaus määräytyy 
asemakaavaprosessin yhteydessä. 
 
Todetaan, että asemakaavan ja siihen liittyvien selvitysten laatimisesta 
aiheutuvista kustannuksista vastaa kokonaisuudessaan TMW Raahe Oy. 
 
Raahen kaupunki toimii tarvittavien maankäyttö- ja rakennuslain 9 §:ssä 
säädetyn tai asemakaavoituksen muutoin edellyttämien kaavallisten 
selvitysten tilaajana ja ohjaajana. 
 
Todetaan, että asemakaavasta laaditaan tarvittaessa maankäyttösopimus. 
 
Mikäli kaupunginvaltuusto ei hyväksy asemakaavaa tai asemakaava ei tule 
lainvoimaiseksi, ei Raahen kaupunki ole velvollinen korvaamaan 
kaavoituksesta ja siihen liittyvistä selvityksistä ja toimenpiteistä aiheutuvia 
kustannuksia tai muita hankkeen johdosta syntyneitä kuluja TMW Raahe 
Oy:lle. 
 
Kaavaprosessin yhteydessä syntyvä suunnitteluaineisto ja selvitykset ovat 
julkisia asiakirjoja. Raahen kaupunki pidättää kaikki oikeudet käyttää työn 
yhteydessä syntyvää aineistoa. 
 
Asemakaavasta mahdollisesti aiheutuvista tonttijaon muutoksista, 
kiinteistönmuodostamis-, lainhuudatus- ja kirjaamiskustannuksista, tai 
johtolinjojen siirtämisestä aiheutuvista kustannuksista vastaa TMW Raahe 
Oy. 
 
Todetaan, että mikäli asemakaavamuutos ei etene suunnitellusti ja 
yhdessä sovitusti, varaa Raahen kaupunki oikeuden keskeyttää 
asemakaavamuutosprosessin. 
 
Asemakaava lisätään Raahen kaupungin kaavoitusohjelmaan. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kehittämiskeskuksen johtaja Pasi Pitkänen 
esitteli asiaa kokouksessa. 

 
Kehittämislautakunta 07.05.2024 § 64 
  
Valmistelija kaavasuunnittelija Mathias Holmén 



 

 

 Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaavan muutos perustuu 
TMW Raahe Oy:n kaavoitusaloitteeseen, jonka kaupunginhallitus on 
hyväksynyt KH 29.1.2024 § 21 päättäessään kaavoituksen aloittamisesta. 
Asemakaavan laadinta sisällytetään Raahen kaupungin 
kaavoitusohjelmaan 2024. 

 Kaavoitusmenettelyyn sisältyvä osallistumis- ja arviointisuunnitelma on 
valmistunut. Osallistumis- ja arviointisuunnitelmaa päivitetään ja 
täydennetään tarvittaessa suunnittelun edetessä. Vaiheita koskevat 
aikataulut tarkennetaan aina työvaihetta käynnistettäessä.  

 Asemakaavamuutos koskee Raahen kaupungin 37. kaupunginosan 
kiinteistöjä 678-37-3714-1, 678-37-3712-1 sekä osaa kiinteistöistä 678-
413-38-2, 678-38-9901-0. 

 Suunnittelualue käsittää asemakaavoitetun Länsi-Kalkan teollisuusalueen 
kokonaisuudessaan. Suunnittelualueen lounaispuolella sijaitsee SSAB 
Europe Oy:n Raahen terästehdas, länsipuolella on Aittalahti ja 
suojaviheraluetta sekä lintutorni. Alue rajautuu pohjoispuolelta 
Lapaluodontiehen, ja itäpuolella Rautaruukintiehen. Suunnittelualue 
kuuluu SSAB:n terästehdasalueen 1,5 km konsultointivyöhykkeeseen, 
jolloin kaavamuutoksista on pyydettävä lausunto Tukesilta ja 
pelastusviranomaisilta. 

 Suunnittelualue on osittain rakentumatonta. TMW Raahe Oy:lle on 
myönnetty rakennuslupa tontille 3714, jossa rakentaminen on 
käynnistynyt. 

 Asemakaavamuutoksen laadinnan tavoitteena on osoittaa alue 
osayleiskaavaa noudattaen teollisuusalueeksi. Asemakaavamuutoksen 
tavoitteena on mahdollistaa alueen kehittäminen yhtenä 
teollisuuskorttelina. Tavoitteena on poistaa kortteleiden 3714 ja 3715 
välissä sijaitsevat Telikatu ja Länsi-Kalkka sekä ottaa alueet osaksi 
korttelialuetta. Lisäksi tarkistetaan rakennusoikeus ja aluetta koskevat 
kaavamerkinnät. 

 Kaavoituksen yhteydessä laaditaan alueelle tarvittavat selvitykset (MRL 
9§). Asemakaavamuutoksen laadinnasta ja siihen sisältyvien selvitysten 
laatimisesta aiheutuvista kustannuksista vastaa kokonaisuudessaan TMW 
Raahe Oy. 

 Kaupunginvaltuusto päättää asemakaavan hyväksymisestä laissa 
säädetyllä tavalla (MRL 52 §). 

 Suunnittelualue on Raahen kaupungin omistuksessa. Suunnittelualueen 
pinta-ala on noin 9,8 ha. 



 

 

 Suunnitteluprosessin aikana laaditaan tarvittaessa maankäyttösopimus 
alueen toteutuksesta kaupungin ja TMW Raahe Oy:n välille. 

 Alueella on voimassa oikeusvaikutteinen Raahen keskeisten taajama-
alueiden osayleiskaava, KV hyv. 11.4.2007 § 20. Yleiskaavassa 
suunnittelualue on osoitettu aluevarausmerkinnällä T = teollisuus- ja 
varastoalue. Pieneltä osin alue on yleisen tien aluetta sekä 
yhdystien/kokoojakadun aluetta. Kaava-alueen länsipuolelle, Aittalahden 
alueelle on merkitty arvokas maisema-alue ja/tai luonnonympäristö. 

 Suunnittelualueella on voimassa Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaava 
(Ak 148), jonka Raahen kaupunginvaltuusto on hyväksynyt 26.11.1998. 
Suunnittelualue on osoitettu kaavassa merkinnöillä T = teollisuus- ja 
varastoalue, EV = suojaviheralue, EV-2 = suojaviheralue, jonka 
kasvillisuutta hoidetaan alueelle laaditun maiseman 
kehittämissuunnitelman pohjalta. 

 Asemakaavamuutoksen yritysvaikutukset ovat myönteiset. Vaikutukset 
toteutuvat lyhyellä- ja keskipitkällä aikavälillä.  

 Asemakaava laaditaan konsulttityönä (AFRY Finland Oy) jota ohjaa Raahen 
kaupungin kaavoitus. Kaavan laatijana toimii johtava asiantuntija, 
maisema-arkkitehti Maarit Suomenkorpi YKS-359 (AFRY Finland Oy) 

 Pohjois-Pohjanmaan ELY-keskuksen kanssa pidetään kaavaprosessin 
aikana ne viranomais- ja viranomaistyöneuvottelut, jotka ovat työn 
edistämiseksi tarpeellisia. 

 Asia esitellään kokouksessa. 

Liite Osallistumis- ja arviointisuunnitelma, 26.4.2024 

Esittelijä Kehitysjohtaja Pitkänen Pasi 

Päätösesitys Kehittämislautakunta päättää: 
 
Merkitään tiedoksi osallistumis- ja arviointisuunnitelma, 26.4.2024. 
Ilmoitetaan asemakaavamuutoksen vireille tulosta sekä osallistumis- ja 
arviointi-suunnitelman nähtävillä olosta Raahelaisessa, kaupungin 
verkkosivulla ja kaupungin virallisella ilmoitustaululla. 
 
Ilmoitetaan asemakaavamuutoksen vireille tulosta sekä osallistumis- ja 
arviointi-suunnitelman nähtävillä olosta postitse suunnittelualueen ja 
siihen rajautuvien kiinteistöjen maanomistajille ja vuokralaisille. 
 



 

 

Valtuutetaan kaavoitus tekemään asiakirjaan tekniset saavutettavuutta 
parantavat toimet ennen nähtäville asettamista, jos tarvetta ilmenee. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että TMW Raahe Oy:n omistajan edustajat Tero 
Lallukka ja Aleksi Vilén saapuivat kokoukseen asian käsittelyn alkaessa klo 
18.49. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että TMW Raahe Oy:n omistajan edustajat Tero 
Lallukka ja Aleksi Vilén sekä kaavoituspäällikkö Anu Syrjäpalo esittelivät 
asiaa kokouksessa. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että TMW Raahe Oy:n Tero Lallukka ja Aleksi Vilén 
poistuivat kokouksesta asian käsittelyn jälkeen klo 19.26. 

 
Kehittämislautakunta 24.09.2024 § 104 
  
Valmistelija kaavasuunnittelija Mathias Holmén 

 Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaavamuutoksen luonnos 
on valmistunut. Asemakaavan muutos perustuu TMW Raahe Oy:n 
kaavoitusaloitteeseen, jonka kaupunginhallitus on hyväksynyt KH 
29.1.2024 § 21 päättäessään kaavoituksen aloittamisesta. Asemakaavan 
laadinta sisällytetään Raahen kaupungin kaavoitusohjelmaan 2025. 

 Asemakaavamuutos koskee Raahen kaupungin 37. kaupunginosan 
kiinteistöjä 678-37-3714-1, 678-37-3712-1 (3715-1) sekä osaa kiinteistöistä 
678-413-38-2, 678-38-9901-0. 

 Suunnittelualue käsittää asemakaavoitetun Länsi-Kalkan teollisuusalueen 
kokonaisuudessaan. Suunnittelualueen lounaispuolella sijaitsee SSAB 
Europe Oy:n Raahen terästehdas, länsipuolella on Aittalahti ja 
suojaviheraluetta sekä lintutorni. Alue rajautuu pohjoispuolelta 
Lapaluodontiehen, ja itäpuolella Rautaruukintiehen. Suunnittelualue 
kuuluu SSAB:n terästehdasalueen 1,5 km konsultointivyöhykkeeseen, 
jolloin kaavamuutoksista on pyydettävä lausunto Tukesilta ja 
pelastusviranomaisilta. 

 Suunnittelualue on Raahen kaupungin omistuksessa. Suunnittelualueen 
pinta-ala on noin 9,8 ha. Suunnittelualue on osittain rakentumatonta. 
TMW Raahe Oy:lle on myönnetty rakennuslupa tontille 3714, jossa 
rakentaminen on käynnistynyt. 



 

 

 Asemakaavamuutoksen laadinnan tavoitteena on osoittaa alue 
osayleiskaavaa noudattaen teollisuusalueeksi. Asemakaavamuutoksen 
tavoitteena on mahdollistaa alueen kehittäminen yhtenä 
teollisuuskorttelina. Tavoitteena on poistaa kortteleiden 3714 ja 3715 
välissä sijaitsevat Telikatu ja Länsi-Kalkka sekä ottaa alueet osaksi 
korttelialuetta. Lisäksi tarkistetaan aluetta koskevat kaavamerkinnät. 

 Alueella on voimassa oikeusvaikutteinen Raahen keskeisten taajama-
alueiden osayleiskaava, KV hyv. 11.4.2007 § 20. Yleiskaavassa 
suunnittelualue on osoitettu aluevarausmerkinnällä T = teollisuus- ja 
varastoalue. Pieneltä osin alue on yleisen tien aluetta sekä 
yhdystien/kokoojakadun aluetta. Kaava-alueen länsipuolelle, Aittalahden 
alueelle on merkitty arvokas maisema-alue ja/tai luonnonympäristö. 

 Suunnittelualueella on voimassa Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaava 
(Ak 148), jonka Raahen kaupunginvaltuusto on hyväksynyt 26.11.1998. 
Suunnittelualue on osoitettu kaavassa merkinnöillä T = teollisuus- ja 
varastoalue, EV = suojaviheralue, EV-2 = suojaviheralue, jonka 
kasvillisuutta hoidetaan alueelle laaditun maiseman 
kehittämissuunnitelman pohjalta. 

 Kaavaprosessin aikana on laadittu luontoselvitys: Raportti 
luontoselvityksistä Raahen Länsi-Kalkassa 2024. Luonto-Mutaset Oy, 
6.8.2024. 

 Osallistumis- ja arviointisuunnitelmaa on päivitetty ja aikataulua 
tarkennettu. Tulleeseen palautteeseen on laadittu vastineet. 

 Asemakaavamuutoksen yritysvaikutukset ovat myönteiset. Vaikutukset 
toteutuvat lyhyellä- ja keskipitkällä aikavälillä. 

 Suunnitteluprosessin aikana laaditaan tarvittaessa maankäyttösopimus 
alueen toteutuksesta kaupungin ja TMW Raahe Oy:n välille. 

 Pohjois-Pohjanmaan ELY-keskuksen kanssa pidetään kaavaprosessin 
aikana ne viranomais- ja viranomaistyöneuvottelut, jotka ovat työn 
edistämiseksi tarpeellisia. 

 Asemakaava laaditaan konsulttityönä (AFRY Finland Oy) jota ohjaa Raahen 
kaupungin kaavoitus. Kaavan laatijana toimii johtava asiantuntija, 
maisema-arkkitehti Maarit Suomenkorpi YKS-359 (AFRY Finland Oy) 

 Asia esitellään kokouksessa. 

Liitteet Osallistumis- ja arviointisuunnitelma, tarkistettu 6.9.2024 



 

 

 Osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta annettu palaute ja vastineet, 
28.8.2024 

 Raportti luontoselvityksistä Raahen Länsi-Kalkassa 2024. Luonto-Mutaset 
Oy, 6.8.2024 

 Havainnepiirros, TMW Raahe Oy, Länsi-Kalkka, 3.9.2024 

 Kaavaselostus, luonnos 6.9.2024 

 Kaavakartta, luonnos 6.9.2024 

Esittelijä Kehitysjohtaja Pitkänen Pasi 

Päätösesitys Kehittämislautakunta päättää: 
 
Merkitään tiedoksi tarkistettu osallistumis- ja arviointisuunnitelma, 
6.9.2024 
 
Merkitään tiedoksi osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta annettu palaute 
ja vastineet, 28.8.2024 
 
Merkitään tiedoksi Raportti luontoselvityksistä Raahen Länsi-Kalkassa 
2024, Luonto-Mutaset Oy, 6.8.2024 
 
Hyväksytään liitteenä oleva Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen 
asemakaavamuutoksen valmisteluvaiheen (luonnosvaiheen) kaava-
aineisto ja siihen tehdyt selvitykset 
 
Asetetaan asemakaavan valmisteluvaiheen (luonnosvaiheen) kaava-
aineisto MRL 62 §:n ja MRA 30 §:n mukaisesti julkisesti nähtäville 
vähintään 30 vrk ajaksi Raahen kaupungin raatihuoneen ilmoitustaululle ja 
kaupungin verkkosivustolle. 
 
Ilmoitetaan asemakaavan valmisteluvaiheen (luonnosvaiheen) kaava-
aineiston nähtävillä olosta Raahelaisessa, kaupungin verkkosivustolla ja 
virallisella ilmoitustaululla. 
 
Ilmoitetaan asemakaavan valmisteluvaiheen (luonnosvaiheen) kaava-
aineiston nähtävillä olosta postitse suunnittelualueen ja siihen rajautuvien 
kiinteistöjen maanomistajille ja vuokralaisille. 
 
Pidetään asemakaavaluonnoksen nähtävillä olon aikana kaikille avoin 
kaavoittajan vastaanotto, jossa kaavaluonnokseen voi tutustua. 
 
Pyydetään asemakaavaluonnoksesta lausunnot Pohjois-Pohjanmaan ELY-
keskukselta, Pohjois-Pohjanmaan liitolta, Pohjois-Suomen 



 

 

aluehallintovirastolta, Pohjois-Pohjanmaan museolta, Pohjois-Pohjanmaan 
pelastuslaitokselta, Turvallisuus- ja kemikaalivirastolta (TUKES), Raahen 
Energia Oy:ltä, Raahen Vesi Oy:ltä, Elisa Oyj:ltä, DNA Oyj:ltä, Telia Finland 
Oyj:ltä, Varvi-Välikylä kyläyhdistys ry:ltä, Raahen yrittäjäyhdistys ry:ltä, 
Rakennusvalvonnasta, ympäristövalvonnasta, maankäyttö- ja mittaukselta, 
kuntatekniikalta, Raahe-Seuralta, Pohjois-Pohjanmaan lintutieteellinen 
yhdistys ry:ltä, Pohjois-Pohjanmaan luonnonsuojelupiiri ry:ltä, Raahen 
seudun luonnonystävät ry:ltä, Raahen alueen lintuharrastajat Surnia ry:ltä. 
 
Valtuutetaan kaavoitus tekemään asiakirjoihin tekniset saavutettavuutta 
parantavat toimet ennen nähtäville asettamista, jos tarvetta ilmenee. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että TMW Raahe Oy:n omistajan edustajat Tero 
Lallukka ja Aleksi Vilén sekä AFRY Finland Oy:n konsultti Maarit 
Suomenkorpi saapuivat kokoukseen etäyhteydellä asian käsittelyn 
alkaessa klo 18.30. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että TMW Raahe Oy:n omistajan edustajat Tero 
Lallukka ja Aleksi Vilén sekä kaavasuunnittelija Mathias Holmén ja AFRY 
Finland Oy:n konsultti Maarit Suomenkorpi esittelivät asiaa kokouksessa. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että TMW Raahe Oy:n omistajan edustajat Tero 
Lallukka ja Aleksi Vilén sekä  AFRY Finland Oy:n konsultti Maarit 
Suomenkorpi poistuivat kokouksesta ennen päätöksentekoa klo 18.48. 

 
Kehittämislautakunta 10.12.2024 § 166 
  
Valmistelija kaavasuunnittelija Mathias Holmén 

 Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaavamuutoksen ehdotus 
on valmistunut. Asemakaavan muutos perustuu TMW Raahe Oy:n 
kaavoitusaloitteeseen, jonka kaupunginhallitus on hyväksynyt KH 
29.1.2024 § 21 päättäessään kaavoituksen aloittamisesta. Asemakaavan 
laadinta sisällytetään Raahen kaupungin kaavoitusohjelmaan 2025. 

 Asemakaavamuutos koskee Raahen kaupungin 37. kaupunginosan 
kiinteistöjä 678-37-3714-1, 678-37-3712-1 (3715-1) sekä osaa kiinteistöistä 
678-413-38-2, 678-38-9901-0. 

 Suunnittelualue käsittää asemakaavoitetun Länsi-Kalkan teollisuusalueen 
kokonaisuudessaan. Suunnittelualueen lounaispuolella sijaitsee SSAB 
Europe Oy:n Raahen terästehdas, länsipuolella on Aittalahti ja 
suojaviheraluetta sekä lintutorni. Alue rajautuu pohjoispuolelta 



 

 

Lapaluodontiehen, ja itäpuolella Rautaruukintiehen. Suunnittelualue 
kuuluu SSAB:n terästehdasalueen 1,5 km konsultointivyöhykkeeseen, 
jolloin kaavamuutoksista on pyydettävä lausunto Tukesilta ja 
pelastusviranomaisilta. 

 Suunnittelualue on Raahen kaupungin omistuksessa. Suunnittelualueen 
pinta-ala on noin 9,8 ha. Suunnittelualue on osittain rakentumatonta. 
TMW Raahe Oy:lle on myönnetty rakennuslupa tontille 3714, jossa 
rakentaminen on käynnistynyt. 

 Asemakaavamuutoksen laadinnan tavoitteena on osoittaa alue 
osayleiskaavaa noudattaen teollisuusalueeksi. Asemakaavamuutoksen 
tavoitteena on mahdollistaa alueen kehittäminen yhtenä 
teollisuuskorttelina. Tavoitteena on poistaa kortteleiden 3714 ja 3715 
välissä sijaitsevat Telikatu ja Länsi-Kalkka sekä ottaa alueet osaksi 
korttelialuetta. Lisäksi tarkistetaan aluetta koskevat kaavamerkinnät ja 
korttelin rakennusoikeus. 

 Alueella on voimassa oikeusvaikutteinen Raahen keskeisten taajama-
alueiden osayleiskaava, KV hyv. 11.4.2007 § 20. Yleiskaavassa 
suunnittelualue on osoitettu aluevarausmerkinnällä T = teollisuus- ja 
varastoalue. Pieneltä osin alue on yleisen tien aluetta sekä 
yhdystien/kokoojakadun aluetta. Kaava-alueen länsipuolelle, Aittalahden 
alueelle on merkitty arvokas maisema-alue ja/tai luonnonympäristö. 

 Suunnittelualueella on voimassa Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaava 
(Ak 148), jonka Raahen kaupunginvaltuusto on hyväksynyt 26.11.1998. 
Suunnittelualue on osoitettu kaavassa merkinnöillä T = teollisuus- ja 
varastoalue, EV = suojaviheralue, EV-2 = suojaviheralue, jonka 
kasvillisuutta hoidetaan alueelle laaditun maiseman 
kehittämissuunnitelman pohjalta. 

 Kaavaprosessin aikana on laadittu luontoselvitys: Raportti 
luontoselvityksistä Raahen Länsi-Kalkassa 2024. Luonto-Mutaset Oy, 
6.8.2024. 

 Asemakaavan muutosluonnos oli MRL 62 §:n ja MRA 30 §:n mukaisesti 
julkisesti nähtävillä 2.10.–1.11.2024 välisen ajan. Kaavaluonnos esiteltiin 
kaavoittajan vastaanotolla 17.10.2024 klo 17–19 Praatissa (Kirkkokatu 43). 

 Osallistumis- ja arviointisuunnitelmaa on päivitetty ja kaavan aikataulua 
tarkennettu.  

 Valmisteluvaiheen (luonnosvaiheen) palautteeseen on laadittu vastineet. 
Luonnoksesta annettiin nähtävillä olon aikana yhdeksän lausuntoa, 
mielipiteitä ei tullut. 



 

 

 Havainnepiirros on päivitetty. 

 Asemakaavan muutosehdotus on laadittu tulleiden palautteiden ja 
tarkistettujen reunaehtojen pohjalta. Teollisuuskorttelin 
käyttötarkoitusmerkinnäksi on tarkentunut T/kem. Korttelialuetta on 
muokattu luonnon monimuotoisuuden huomioon ottavaksi. Alueella 
sijaitsee luo-1 merkitty vesilain mukainen kohde, ruostelähteikkö, joka on 
nyt rajattu kokonaan korttelialueen ulkopuolelle. Korttelin 
rakennusoikeutta on tämän seurauksena tarkistettu e=0,45 -> e=0,5. 
Kaavamääräyksiin on lisätty rakentamiskorkeuteen liittyviä määräyksiä, 
jotka koskevat myös piha-aluetta, katualueita ja pelastusteitä, sekä 
hulevesien hallintaan ja suojaviheralueeseen liittyviä määräyksiä. 

 Asemakaavamuutoksen yritysvaikutukset ovat myönteiset. Vaikutukset 
toteutuvat lyhyellä- ja keskipitkällä aikavälillä. 

 Suunnitteluprosessin aikana laaditaan tarvittaessa maankäyttösopimus 
alueen toteutuksesta kaupungin ja TMW Raahe Oy:n välille. 

 Pohjois-Pohjanmaan ELY-keskuksen kanssa pidetään kaavaprosessin 
aikana ne viranomais- ja viranomaistyöneuvottelut, jotka ovat työn 
edistämiseksi tarpeellisia. 

 Asemakaava laaditaan konsulttityönä (AFRY Finland Oy) jota ohjaa Raahen 
kaupungin kaavoitus. Kaavan laatijana toimii johtava asiantuntija, 
maisema-arkkitehti Maarit Suomenkorpi YKS-359 (AFRY Finland Oy) 

 Asia esitellään kokouksessa. 

Liitteet Osallistumis- ja arviointisuunnitelma, tarkistettu 19.11.2024 

Raportti luontoselvityksistä Raahen Länsi-Kalkassa 2024. Luonto-Mutaset 
Oy, 6.8.2024 

Havainnepiirros TMW Raahe Oy, päivitetty 25.11.2024 

Luonnosvaiheen palaute ja kaavanlaatijan vastineet, 19.11.2024 

Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaavan muutos, 
kaavaselostus, ehdotus 19.11.2024 

Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaavan muutos, 
kaavakartta, kaavamerkinnät ja määräykset, ehdotus 19.11.2024 

Esittelijä Kehitysjohtaja Pitkänen Pasi 

Päätösesitys  Kehittämislautakunta esittää kaupunginhallitukselle: 
 
Merkitään tiedoksi tarkistettu osallistumis- ja arviointisuunnitelma, 
19.11.2024 



 

 

 
Merkitään tiedoksi päivitetty havainnepiirros, 25.11.2024 
 
Merkitään tiedoksi Raportti luontoselvityksistä Raahen Länsi-Kalkassa 
2024, Luonto-Mutaset Oy, 6.8.2024 
 
Hyväksytään kaavanlaatijan vastineet luonnosvaiheen palautteeseen, 
19.11.2024 
 
Hyväksytään liitteenä oleva Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen 
asemakaavamuutoksen ehdotusvaiheen kaava-aineisto ja tehdyt 
selvitykset 
 
Asetetaan asemakaavamuutoksen ehdotus ja ehdotusvaiheen kaava-
aineisto MRL 65 §:n ja MRA 27 §:n mukaisesti julkisesti nähtäville 
vähintään 30 vrk ajaksi Raahen kaupungin raatihuoneen ilmoitustaululle 
(Rantakatu 50) ja kaupungin verkkosivustolle. 
 
Ilmoitetaan asemakaavaehdotuksen nähtävillä olosta Raahelaisessa, 
kaupungin verkkosivustolla ja virallisella ilmoitustaululla. 
 
Ilmoitetaan asemakaavaehdotuksen nähtävillä olosta postitse 
suunnittelualueen ja siihen rajautuvien kiinteistöjen maanomistajille ja 
vuokralaisille. 
 
Pidetään asemakaavaehdotuksen nähtävillä olon aikana kaikille avoin 
kaavoittajan vastaanotto, jossa asemakaavan muutosehdotukseen voi 
tutustua. 
 
Pyydetään asemakaavaehdotuksesta lausunnot Pohjois-Pohjanmaan ELY-
keskukselta, Pohjois-Pohjanmaan liitolta, Pohjois-Suomen 
aluehallintovirastolta, Pohjois-Pohjanmaan museolta, Pohjois-Pohjanmaan 
pelastuslaitokselta, Turvallisuus- ja kemikaalivirastolta (TUKES), Raahen 
Energia Oy:ltä, Raahen Vesi Oy:ltä, Elisa Oyj:ltä, DNA Oyj:ltä, Telia Finland 
Oyj:ltä, Varvi-Välikylä kyläyhdistys ry:ltä, Raahen yrittäjäyhdistys ry:ltä, 
Rakennusvalvonnasta, ympäristövalvonnasta, maankäyttö- ja mittaukselta, 
kuntatekniikalta, Raahe-Seuralta, Pohjois-Pohjanmaan lintutieteellinen 
yhdistys ry:ltä, Pohjois-Pohjanmaan luonnonsuojelupiiri ry:ltä, Raahen 
seudun luonnonystävät ry:ltä, Raahen alueen lintuharrastajat Surnia ry:ltä. 
 
Valtuutetaan kaavoitus tekemään asiakirjoihin saavutettavuutta 
parantavat toimet ennen nähtäville asettamista, jos tarvetta ilmenee. 



 

 

Päätös Hyväksyi esityksen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että AFRY Finland Oy:n konsultti Maarit 
Suomenkorpi saapui kokoukseen etäyhteydellä asian käsittelyn alkaessa 
klo 19.35. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kaavasuunnittelija Mathias Holmén ja AFRY 
Finland Oy:n konsultti Maarit Suomenkorpi esittelivät asiaa kokouksessa. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että  AFRY Finland Oy:n konsultti Maarit 
Suomenkorpi poistui kokouksesta ennen päätöksentekoa klo 19.50. 

Kaupunginhallitus 16.12.2024 § 337 
  
Valmistelija kaavasuunnittelija Mathias Holmén 

Liitteet Osallistumis- ja arviointisuunnitelma, tarkistettu 19.11.2024 

 Raportti luontoselvityksistä Raahen Länsi-Kalkassa 2024. Luonto-Mutaset 
Oy, 6.8.2024 

 Havainnepiirros TMW Raahe Oy, päivitetty 25.11.2024 

 Luonnosvaiheen palaute ja kaavanlaatijan vastineet, 19.11.2024 

 Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaavan muutos, 
kaavaselostus, ehdotus 19.11.2024 

 Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaavan muutos, 
kaavakartta, kaavamerkinnät ja määräykset, ehdotus 19.11.2024 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Merkitään tiedoksi tarkistettu osallistumis- ja arviointisuunnitelma, 
19.11.2024. 
 
Merkitään tiedoksi päivitetty havainnepiirros, 25.11.2024. 
 
Merkitään tiedoksi Raportti luontoselvityksistä Raahen Länsi-Kalkassa 
2024, Luonto-Mutaset Oy, 6.8.2024. 
 
Hyväksytään kaavanlaatijan vastineet luonnosvaiheen palautteeseen, 
19.11.2024. 
 
Hyväksytään liitteenä oleva Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen 
asemakaavamuutoksen ehdotusvaiheen kaava-aineisto ja tehdyt 
selvitykset. 
 



 

 

Asetetaan asemakaavamuutoksen ehdotus ja ehdotusvaiheen kaava-
aineisto MRL 65 §:n ja MRA 27 §:n mukaisesti julkisesti nähtäville 
vähintään 30 vrk ajaksi Raahen kaupungin raatihuoneen ilmoitustaululle 
(Rantakatu 50) ja kaupungin verkkosivustolle. 
 
Ilmoitetaan asemakaavaehdotuksen nähtävillä olosta Raahelaisessa, 
kaupungin verkkosivustolla ja virallisella ilmoitustaululla. 
 
Ilmoitetaan asemakaavaehdotuksen nähtävillä olosta postitse 
suunnittelualueen ja siihen rajautuvien kiinteistöjen maanomistajille ja 
vuokralaisille. 
 
Pidetään asemakaavaehdotuksen nähtävillä olon aikana kaikille avoin 
kaavoittajan vastaanotto, jossa asemakaavan muutosehdotukseen voi 
tutustua. 
 
Pyydetään asemakaavaehdotuksesta lausunnot Pohjois-Pohjanmaan ELY-
keskukselta, Pohjois-Pohjanmaan liitolta, Pohjois-Suomen 
aluehallintovirastolta, Pohjois-Pohjanmaan museolta, Pohjois-Pohjanmaan 
pelastuslaitokselta, Turvallisuus- ja kemikaalivirastolta (TUKES), Raahen 
Energia Oy:ltä, Raahen Vesi Oy:ltä, Elisa Oyj:ltä, DNA Oyj:ltä, Telia Finland 
Oyj:ltä, Varvi-Välikylä kyläyhdistys ry:ltä, Raahen yrittäjäyhdistys ry:ltä, 
Rakennusvalvonnasta, ympäristövalvonnasta, maankäyttö- ja mittaukselta, 
kuntatekniikalta, Raahe-Seuralta, Pohjois-Pohjanmaan lintutieteellinen 
yhdistys ry:ltä, Pohjois-Pohjanmaan luonnonsuojelupiiri ry:ltä, Raahen 
seudun luonnonystävät ry:ltä, Raahen alueen lintuharrastajat Surnia ry:ltä. 
 
Valtuutetaan kaavoitus tekemään asiakirjoihin saavutettavuutta 
parantavat toimet ennen nähtäville asettamista, jos tarvetta ilmenee. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kaavasuunnittelija Mathias Holmén ja 
konsultti Maarit Suomenkorpi (etäyhteydellä) saapuivat kokoukseen klo 
18.46, esittelivät asiaa kokouksessa, ja poistuivat kokouksesta asian 
esittelyn jälkeen klo 19.07. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kokous keskeytettiin jaloittelutauon ajaksi klo 
19.09 - 19.19. 

Kaupunginhallitus 31.03.2025 § 91 
  
Valmistelija Kaavasuunnittelija Mathias Holmén 



 

 

 Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaavamuutos on edennyt 
hyväksymisvaiheeseen. 

 Asemakaavan muutosehdotus oli MRL 65 §:n (1.1.2025 alkaen 
Alueidenkäyttölain 65 §:n), MRA 27 §:n ja MRA 32 §:n mukaisesti julkisesti 
nähtävillä 18.12.2024 – 27.1.2025. Kuulutus nähtävillä olosta julkaistiin 
Raahelaisessa 18.12.2024. Ehdotusvaiheen aineisto esiteltiin kaavoittajan 
vastaanotolla torstaina 16.1.2025 klo 17–19 kaavoituksen toimistolla 
(Softpolis, Rantakatu 8 C, 3. krs, sisäänkäynti ulko-ovesta 5).  

 Asemakaavan muutosehdotuksesta pyydettiin lausunnot Pohjois-
Pohjanmaan ELY-keskukselta, Pohjois-Pohjanmaan liitolta, Pohjois-Suomen 
aluehallintovirastolta, Pohjois-Pohjanmaan museolta, Pohjois-Pohjanmaan 
pelastuslaitokselta, Turvallisuus- ja kemikaalivirastolta (TUKES), Raahen 
Energia Oy:ltä, Raahen Vesi Oy:ltä, Elisa Oyj:ltä, DNA Oyj:ltä, Telia Finland 
Oyj:ltä, Varvi-Välikylä kyläyhdistys ry:ltä, Raahen yrittäjäyhdistys ry:ltä, 
Rakennusvalvonnasta, ympäristövalvonnasta, maankäyttö- ja mittaukselta, 
kuntatekniikalta, Raahe-Seuralta, Pohjois-Pohjanmaan lintutieteellinen 
yhdistys ry:ltä, Pohjois-Pohjanmaan luonnonsuojelupiiri ry:ltä, Raahen 
seudun luonnonystävät ry:ltä, Raahen seudun lintuharrastajat Surnia 
ry:ltä. 

 Lausuntonsa ovat antaneet Pohjois-Pohjanmaan ELY-keskus, Pohjois-
Pohjanmaan liitto, Pohjois-Pohjanmaan museo (arkeologinen 
kulttuuriperintö, arvokkaat maisema-alueet ja rakennettu 
kulttuuriympäristö), Raahen kaupungin maankäyttö- ja mittaus, Raahen 
kaupungin lupa- ja valvontajaosto (Rakennusvalvonta, 
Ympäristönsuojeluviranomainen), Raahen Energia Oy (kaukolämpö ja 
sähköverkko), Raahen Vesi Oy, Telia Finland Oyj, Turvallisuus ja 
kemikaalivirasto (TUKES), Raahen yrittäjät ry ja Raahen seudun 
luonnonystävät ry. 

 Tulleet lausunnot on otettu huomioon kaavanlaatijan vastineissa esitetyllä 
tavalla. Asemakaavan muutosehdotuksesta ei annettu muistutuksia. 

 Asemakaavaa koskevia asiakirjoja ovat kaavaselostuksessa esitetyt: 

- Osallistumis- ja arviointisuunnitelma, tarkistettu 19.2.2025 
- Länsi-Kalkka (Akm 249), asemakaavanmuutos, asemakaavakartta ja 

-kaavamerkinnät, 19.2.2025. 
- Havainnepiirros 19.2.2025 
- Tiivistelmä OAS-vaiheen palautteesta ja vastineet 28.8.2024. 
- Tiivistelmä luonnosvaiheen palautteesta ja vastineet 19.11.2024. 
- Tiivistelmä ehdotusvaiheen palautteesta ja vastineet 12.2.2025. 
- Raportti luontoselvityksistä Raahen Länsikalkassa 2024. Luonto-

Mutaset Oy, 6.8.2024. 



 

 

 Asemakaavamuutoksen ja hankkeen yritysvaikutukset arvioidaan 
myönteisiksi, mahdollistaen TMW Raahe Oy:n lämpöpuutehtaan 
tuotannon ja toiminnan kehittämisen alueella. Vaikutukset toteutuvat 
lyhyellä ja keskipitkällä aikavälillä. 

 Asemakaavan muutos koskee: 
Raahen kaupungin 37. kaupunginosan (Tokola) korttelin 3714 tonttia 1, 
korttelin 3715 tonttia 1, sekä osaa kiinteistöistä 678-413-38-2, 678-38-
9901-0, 678-895-0-8102. 

 Asemakaavalla muodostuvat: 
Raahen kaupungin 37. kaupunginosan (Tokola) kortteli 3714, ohjeellinen 
tontti 2, sekä suojaviheraluetta ja katualuetta. 

 Asemakaavan muutoksella poistuu: 
Raahen kaupungin 37. kaupunginosan (Tokola) korttelin 3714 tontti 1 sekä 
korttelin 3715 tontti 1, kortteleiden välissä sijaitseva Telikatu ja osa 
Länsikalkka nimisestä kadusta. 

 Johtava asiantuntija, maisema-arkkitehti YKS 359 Maarit Suomenkorpi 
(AFRY Finland Oy), kaavoituspäällikkö Anu Syrjäpalo ja kaavasuunnittelija 
Mathias Holmén esittelevät asiaa kokouksessa. 

Liitteet  Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaavan muutos, 
kaavaselostus, 19.2.2025 

 Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaavan muutos, 
kaavakartta, kaavamerkinnät ja määräykset, 19.2.2025 

 Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaavan muutos, 
ehdotusvaiheen palaute ja kaavanlaatijan vastineet, 12.2.2025 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Hyväksytään Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen 
asemakaavamuutoksen ehdotusvaiheen vastineraportti, 12.2.2025. 
 
Todetaan, ettei kaavaehdotusta ole tarpeen asettaa uudelleen nähtäville 
(MRA 32 §). 
 
Esitetään kaupunginvaltuustolle: 
 
Hyväksytään Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaavamuutos (Akm 249), 
19.2.2025, sisältäen kaavakartan, kaavamerkinnät ja -määräykset ja 
kaavaselostuksen. Lisäksi merkitään tiedoksi tehdyt selvitykset ja 
asemakaavaa koskevat asiakirjat liitteiden mukaisesti. 



 

 

 
Valtuutetaan kaavoitus tekemään hyväksyttäviin kaava-asiakirjoihin 
tarvittaessa saavutettavuuteen liittyvät tekniset korjaukset. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Raahen kaupungin kaavasuunnittelija Mathias 
Holmén ja AFRY Finland Oy:n tiimipäällikkö Maarit Suomenkorpi 
(etäyhteydellä) esittelivät asiaa kokouksessa. Paikalla etäyhteydellä oli 
myös Raahen kaupungin kaavoituspäällikkö Anu Syrjäpalo. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Maarit Suomenkorpi poistui kokouksesta 
asian esittelyn jälkeen kello 17.54. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 34    

84/10.02.03/2024    

Liitteet  Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaavan muutos, 
kaavaselostus, 19.2.2025 

 Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaavan muutos, 
kaavakartta, kaavamerkinnät ja määräykset, 19.2.2025 

 Akm 249: Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaavan muutos, 
ehdotusvaiheen palaute ja kaavanlaatijan vastineet, 12.2.2025 

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Hyväksytään Länsi-Kalkan teollisuusalueen asemakaavamuutos (Akm 249), 
19.2.2025, sisältäen kaavakartan, kaavamerkinnät ja -määräykset ja 
kaavaselostuksen. Lisäksi merkitään tiedoksi tehdyt selvitykset ja 
asemakaavaa koskevat asiakirjat liitteiden mukaisesti. 
 
Valtuutetaan kaavoitus tekemään hyväksyttäviin kaava-asiakirjoihin 
tarvittaessa saavutettavuuteen liittyvät tekniset korjaukset. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kaavoituspäällikkö Anu Syrjäpalo, 
kaavasuunnittelija Mathias Holmén ja kaavanlaatija Maarit Suomenkorpi 
esittelivät asiaa kokouksessa.  
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kaavanlaatija Maarit Suomenkorpi liittyi 
kokoukseen etäyhteyden välityksellä asian käsittelyn alkaessa klo 18.10 ja 
poistui kokouksesta asian esittelyn jälkeen klo 18.34.
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Rakennetun ympäristön 
lautakunta 

§ 37 12.03.2025 

Kaupunginhallitus § 105 07.04.2025 
Kaupunginvaltuusto § 35 28.04.2025 
 

 

Raahen kaupungin ilmastosuunnitelman hyväksyminen 

 
Rakennetun ympäristön lautakunta 12.03.2025 § 37 
  
Valmistelija Ilmastokoordinaattori Annika Laine ja ilmastoasiantuntija Jussi Vuoristo 

Maaliskuussa 2023 Ilmastolakiin (423/2022) lisättiin kunnan velvoite laatia 
ilmastosuunnitelma ja päivittää se vähintään kerran valtuustokaudessa. 
Ensimmäinen ilmastosuunnitelma on laadittava valtuustokaudella 2025-
2029. Ilmastolain 14 a §:n mukaan kunnan ilmastosuunnitelmassa on 
oltava vähintään tavoite kasvihuonekaasujen päästöjen vähentämisestä 
kunnassa, toimet näiden päästöjen vähentämiseksi, tiedot 
kasvihuonekaasujen päästöjen kehityksestä kunnassa sekä tiedot 
suunnitelman toteutumisen seurannasta.  

Raahen kaupunki haki ympäristöministeriöltä rahoitusta Raahen, Siikajoen 
ja Pyhäjoen ilmastosuunnitelmien valmisteluun kesäkuussa 2023. 
Ympäristöministeriö myönsi elokuussa 2023 avustuksen Raahen, Siikajoen 
ja Pyhäjoen ilmastosuunnitelmien valmisteluun. Ilmastosuunnitelmat tulee 
olla valmiita ja valtuustojen hyväksymiä 30.4.2025 mennessä, jotta 
ympäristöministeriön myöntämä hankeraha maksetaan.  

Ilmastolain (423/2022) 14 a § kumottiin ja kuntien velvollisuus laatia 
ilmastosuunnitelma muuttui vapaaehtoiseksi. Lakimuutos astui voimaan 
1.1.2025. Lakimuutoksella ei ole vaikutusta ennen muutoksen voimaan 
astumista ympäristöministeriöltä myönteisen avustuspäätöksen saaneen 
hankkeen osalta.  

Raahen ilmastosuunnitelmassa kerrotaan kasvihuonekaasujen päästöjen 
kehitys vuosien 2007 ja 2023 väliltä. Suunnitelmaan on kirjattu arvio 
Raahen kaupungin tulevasta päästökehityksestä. Arvion mukaan Raahen 
kaupungin päästöt laskevat vuoden 2023 tasosta noin 25 prosenttia 
vuoteen 2030 mennessä. Maatalouden päästöissä on arvion mukaan 
odotettavissa vain pieniä muutoksia tulevina vuosina. Raahen 
ilmastosuunnitelman päästökehityslaskenta pohjautuu vuodelta 2023 
saatuihin päästölukemiin. 



 

 

Ilmastosuunnitelmaan on asetettu kaksi tavoitetta Raahen kaupungin 
kasvihuonekaasupäästöjen vähentämiseksi. Ensimmäisessä tavoitteessa 
Raahen kaupungin alueen päästöjä vähennetään 60 prosenttia vuodesta 
2007 vuoteen 2030. Ensimmäisen tavoitteen laskentasääntöjen mukaan 
päästöjä tarkastellaan ilman päästöhyvityksiä. Toisessa tavoitteessa 
Raahen kaupungin alueen kasvihuonekaasupäästöjä vähennetään HINKU-
tavoitteen mukaisesti 80 prosenttia vuodesta 2007 vuoteen 2030 ja 
saavutetaan hiilineutraalius vuoteen 2035 mennessä. Tässä tavoitteessa 
otetaan huomioon tuulivoimasta saatavat päästöhyvitykset. 

Tavoitteiden saavuttamiseksi Raahen ilmastosuunnitelmaan on määritelty 
ilmastotyön painopisteet: energia ja materiaalit; tiedottaminen, opastus ja 
osallistaminen; liikenne ja työkoneet; ravinto ja ympäristön tila. Kunkin 
painopisteen kohdalla on listattu toimenpiteitä ja keinoja kaikkien 
kaupungin palvelualojen toteutettavaksi kasvihuonekaasujen päästöjen 
vähentämiseksi. 

Ilmastosuunnitelmaan on kirjattu poikkihallinnollinen ilmastotyöryhmä, 
joka koordinoi ja seuraa Raahen kaupungin ilmasto- ja 
energiatehokkuustyötä. Työryhmän tehtävä on seurata suunnitelmassa 
kerrottujen toimenpiteiden toteutumista sekä ideoida uusia toimenpiteitä. 
Työryhmän vastuulla on päivittää ilmastosuunnitelmaa vuosittain 
päästötietojen muuttuessa. Työryhmä kokoontuu vähintään kaksi kertaa 
vuodessa. Työryhmässä ovat edustettuina kaikki Raahen kaupungin 
palvelualat. 

Esittelijä Tekninen johtaja Vimpari Jarkko 

Päätösesitys  Hyväksytään liitteen mukainen ehdotus Raahen kaupungin 
ilmastosuunnitelmaksi ja siirretään asia päätettäväksi edelleen 
kaupunginhallitukselle ja valtuustoon. 
 
Valtuutetaan ilmastokoordinaattori tekemään asiakirjaan tarvittavat 
saavutettavuutta ja ulkomuotoa parantavat toimenpiteet sekä tekniset 
muutokset ennen kaupunginhallituksen seuraavaa kokousta. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Annika Laine ja Jussi Vuoristo poistuivat asian 
käsittelyn jälkeen klo 18.18.  
 
Lautakunta piti jaloittelutauon tämän asian käsittelyn jälkeen klo 18.18 -
18.31. 

Kaupunginhallitus 07.04.2025 § 105 



 

 

  
Valmistelija Ilmastokoordinaattori Annika Laine ja ilmastoasiantuntija Jussi Vuoristo 

Liite Raahen kaupungin ilmastosuunnitelma 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle: 
 
Hyväksytään liitteen mukainen Raahen kaupungin ilmastosuunnitelma. 

Päätös Kaupunginhallitus päätti esittää kaupunginvaltuustolle: 
 
Hyväksytään liitteen mukainen Raahen kaupungin ilmastosuunnitelma. 
 
Ympäristöministeriöltä saadun rahoituskauden jälkeen kaupunki jatkaa 
ilmastosuunnitelman täytäntöönpanoa omalla työllään ilman 
lisärahoitusta. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 35    

636/11.00.01/2023    

Liite Raahen kaupungin ilmastosuunnitelma 

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Hyväksytään liitteen mukainen Raahen kaupungin ilmastosuunnitelma. 
 
Ympäristöministeriöltä saadun rahoituskauden jälkeen kaupunki jatkaa 
ilmastosuunnitelman täytäntöönpanoa omalla työllään ilman 
lisärahoitusta. 

Päätös Keskustelun kuluessa Seppo Sorvari teki seuraavanlaisen esityksen: 
"Hyväksytään liitteen mukainen Raahen kaupungin ilmastosuunnitelma. 
Ympäristöministeriöltä saadun rahoituskauden jälkeen kaupunki jatkaa 
ilmastosuunnitelman täytäntöönpanoa."  
Niilo Ojala, Paavo Törmi ja Sari Nurro kannattivat Seppo Sorvarin esitystä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa on tehty 
kaupunginhallituksen esityksestä poikkeava kannatettu muutosesitys, 
joten kaupunginvaltuuston tulee äänestää asiassa. Äänestysmenettelyksi 
puheenjohtaja esitti nimenhuutoäänestystä siten, että ne, jotka 
kannattavat kaupunginhallituksen esitystä, äänestävät JAA, ja ne, jotka 
kannattavat Seppo Sorvarin esitystä, äänestävät EI. Äänestysmenettely 
hyväksyttiin. 
 



 

 

Annetussa äänestyksessä kaupunginhallituksen esitys sai 24 JAA-ääntä 
(Ahokas-Tuohinto Pirkko, Kaurala Reijo, Haapajoki Tita, Hanhikorpi Tiina, 
Hummastenniemi Matti, Jaakola Elina, Kallela Jaakko, Karppinen Aimo, 
Oikarinen Matti, Lumijärvi Liisa, Mattila Anu, Laurila Matti, Mattila Timo, 
Mutka-Leinonen Kristiina, Törmikoski Jari, Pekkala Sari, Poukkula Pekka, 
Linna Tapio, Pääkkö Meeri, Saarenpää Eetu, Seppänen Jari, Törmäkangas 
Jonne, Ylikulju Elsi, Äijälä Samuli) ja Seppo Sorvarin esitys sai 19 EI-ääntä 
(Anttila Marko, Eteläaho Jani, Rautio Risto, Flink Vesa, Honkala Matti, 
Hänninen Katja, Laurila Kari, Lehmusketo Viljo, Maliniemi Arja, Nikula 
Matti, Nurro Sari, Ojala Niilo, Ollanketo Tarja, Pihlajamaa Esa, Sorvari 
Seppo, Törmi Paavo, Valtanen Pirkko, Ylisirniö Esa, Ylisirniö Kirsi). 
 
Puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuusto on äänin 24 - 19 hyväksynyt 
kaupunginhallituksen esityksen asiassa. 
 
Seppo Sorvari ilmoitti jättävänsä asiaan eriävän mielipiteen, joka liitettiin 
kirjallisena pöytäkirjaan.  
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Raahen Kokoomuksen valtuustoryhmän 
ryhmäpuheenvuoron asiassa käytti Jani Eteläaho. Puheenvuoro liitettiin 
kirjallisena pöytäkirjaan. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Jari Törmikoski saapui kokoukseen asian 
käsittelyn aikana klo 18.46. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kaavoituspäällikkö Anu Syrjäpalo poistui 
kokouksesta asian käsittelyn aikana klo 19.08, ja Mathias Holmén klo 
19.17. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että ilmastoasiantuntija Jussi Vuoristo esitteli asiaa 
kokouksessa, ja poistui kokouksesta asian esittelyn jälkeen klo 19.33. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kokous keskeytettiin teknisen tauon ajaksi klo 
19.34 - 19.50.
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Keskusvaalilautakunta § 48 16.04.2025 
Kaupunginvaltuusto § 36 28.04.2025 
 

 

Vaalien tuloksen vahvistaminen kuntavaaleissa 2025 

 
Keskusvaalilautakunta 16.04.2025 § 48 
  
Valmistelija Hallintosihteeri Leena Räsänen 

 Keskusvaalilautakunta vahvistaa kuntavaalien tuloksen keskiviikkona 
16.4.2025 viimeistään klo 18 aloitettavassa kokouksessaan. 

 Jos vahvistetut äänimäärät tai vertausluvut ovat yhtä suuret, niiden 
keskinäinen järjestys ratkaistaan arvalla. Keskusvaalilautakunta voi 
suorittaa arvonnan haluamallaan tavalla, joko perinteisesti (esimerkiksi 
paperilaput maljassa) tai vaalitietojärjestelmään sisältyvällä koneellisella 
arvonnalla.  

 Keskusvaalilautakunnan on käsiteltävä kaikki tasatilanteet ja tallennettava 
laskentajärjestelmään arvontojen tulokset. Arvonnat suoritetaan vasta 
keskiviikkona 16.4.2025 viimeistään klo 18 aloitettavassa 
keskusvaalilautakunnan vahvistamiskokouksessa ennen vaalien tuloksen 
vahvistamista (Vaalilain 90 §). 

 Keskusvaalilautakunta vahvistaa 

– ne äänimäärät ja vertausluvut, jotka kukin ehdokas on saanut, 

– mahdollisten arvontojen tulokset, 

– mitättömien äänten määrän ja 

– äänten kokonaismäärän (hyväksytyt äänet yhteensä + mitättömät 
äänet). 

 Pöytäkirjaan on merkittävä näin vahvistetut äänimäärät ja vertausluvut 
sekä lisäksi kunkin valtuutetuksi tai varavaltuutetuksi valitun nimi sekä 
ehdokaslistojen yhdistelmän mukaiset arvo, ammatti tai toimi. 

 Keskusvaalilautakunnan on viipymättä annettava tieto vaalien tuloksesta 
oikeusministeriölle. Tämä tapahtuu siten, että keskusvaalilautakunta 
tallentaa tarkastuslaskennan tuloksen vaalitietojärjestelmän 
laskentajärjestelmään ja kuittaa tallennuksen valmiiksi. 

 Lisäksi keskusvaalilautakunnan on viipymättä 



 

 

– julkaistava vaalien tulos laittamalla sen sisältävä pöytäkirja 
valitusosoituksineen kunnan julkisten kuulutusten ilmoitustaululle 
seitsemän päivän ajaksi. Jos ilmoitustaulua ei ole, pöytäkirja 
valitusosoituksineen julkaistaan kunnan verkkosivuilla; ja 

– annettava luettelo valtuutetuiksi valituista ja heidän varajäsenistään 
valtuustolle ja tiedotettava siitä sillä tavalla kuin kunnan ilmoitukset 
kunnassa saatetaan tiedoksi. 

Esittelijä Hallintosihteeri 

Päätösesitys  Vahvistetaan kuntavaalien 2025 tulos ja julkaistaan se oikeusministeriön 
ohjeistuksen mukaisesti. 

Päätös Hyväksyi esityksen, ja suoritti tasatilanteiden arvonnan sekä vahvisti 
kuntavaalien 2025 tuloksen. 
 
Pöytäkirjan liitteenä luettelo valtuutetuiksi valituista ja varajäsenistä, sekä 
raportti mitättömistä äänestyslipuista perusteittain. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 36    

692/00.00.00/2024    

Liitteet Luettelo valtuutetuiksi valituista ja varajäsenistä 
Raportti mitättömistä äänestyslipuista perusteittain 

Päätösesitys Merkitään tiedoksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.
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Valtuustoaloite: Sydäniskureiden käyttökoulutus 

 
Kaupunginhallitus 14.04.2025 § 129 
  
Valmistelija Henkilöstöpäällikkö Seppo Sarlin 

 Valtuutettu Tarja Ollanketo esittämä Raahen Vasemmiston 
valtuustoryhmän valtuustoaloite 24.6.2024: 

 Kaupunki ja eri yhteisöt ovat hankkineet sydäniskureita eri paikkoihin.  
Sydäniskureiden käyttö vaatii kuitenkin osaamista ja laitteen hallitsemista. 

 Esitämme, että kaupunki järjestäisi eri yhteisöjen kanssa kaupunkilaisille 
koulutustilaisuuksia, joissa opastettaisiin laitteiden käyttöä. Näin kaupunki 
omalta osaltaan edistäisi ennalta ehkäisevää toimintaa. 

 Henkilöstöpäällikkö Seppo Sarlinin vastaus 31.3.2025: 

 Raahen kaupunki järjestää 17.5.2025 klo 09.00-13.00, turvallisuuden 
teemapäivän kuntalaisille. 

 Tilaisuudessa käydään läpi turvallisuuteen ja varautumiseen liittyvät asiat, 
jotka on esitetty Liisa Lumijärven valtuustoaloitteessa 11.11.2024 (aloite 
käsitelty kaupunginvaltuustossa 9.12.2024).  

 Tarja Ollankedon esittämä defibrilaattori-koulutus järjestetään 
tilaisuudessa luentona, turvallisuuden teemapäivän osana. 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle:  
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen henkilöstöpäällikkö Seppo Sarlinin 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 37    



 

 

564/00.01.04/2024    

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen henkilöstöpäällikkö Seppo Sarlinin 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.
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Valtuustoaloite: Älypuhelinten käyttö opetuksessa 

 
Kaupunginhallitus 14.04.2025 § 130 
  
Valmistelija vastuurehtori Anne-Maria Tokola 

 Valtuutettu Viljo Lehmuskedon esittämä Raahen vasemmistoliiton 
valtuustoryhmän valtuustoaloite 11.11.2024: 

 Aloite: ”Lapsen puhelin ei voi olla opetusväline” 

 |Perusopetuslain mukaan oppimateriaalien sekä työvälineiden ja 
työaineiden tulee olla oppilaille  maksuttomia.  

 Opetuksen tulee tapahtua koulun omilla laitteilla.   

 koulujen digikasvatus on tapahduttava koulun omilla tietokoneilla ja 
tableteilla   

 Selkeästä linjauksesta huolimatta oppilaiden omat älypuhelimet ovat 
olleet jo yli kymmenen vuotta  opetuksen digitalisaation alkuhuumasta 
lähtien säännöllisessä opetuskäytössä lukemattomissa  koululuokissa 
tiedonhaun, kuvaamisen ja oppimispelien apuvälineenä. 

 ”Vanhempien luvalla oppilaat voivat käyttää apuna omaa kännykkäänsä.” 
Tutkimusnäyttö älylaitteiden haitoista lasten aivokehitykselle on 
kiistatonta.   

 Älypuhelimen käyttö myös opetustarkoituksessa on ongelmallista, sillä se 
nostaa tikun nokkaan ne  lapset, joilla ei ole älypuhelinta, ja aiheuttaa 
heille ulkopuolisuuden kokemusta.  

 Jos koulu haluaa antaa lapsille digikasvatusta, sen olisi hyvä tapahtua 
koulun omilla tietokoneilla ja tableteilla. Kännykän käyttöä ei tulisi 
alakoulun opetuksessa edistää eikä normalisoida.  

 Jonathan Haidt kirjan ahdistunut sukupolvi :kuinka älypuhelimeen 
perustuva lapsuus on  aiheuttanut mielenterveyden häiriöiden epidemian 
mukaan suurin syy nuorten ahdistuksen on  älypuhelimet. Tutkimusten 
näyttö on kiistatonta. 



 

 

 Puhelimen käyttöä pitää opetuksessa rajoittaa. On väitetty, että älypuhelin 
on kaikilla. On kuitenkin myös perheitä, jossa tietoisesti ei ole hankittu 
älypuhelinta (esim. kellopuhelin, jolla voi hoitaa  riittävän yhteydenpidon 
lapsen kanssa silloin, kun hän ei ole kotona). 

 Osalle ei varmaan siihen ole edes varaa. 

 Kysymme, käytetäänkö Raahen kouluissa oppilaiden älypuhelinta 
opetuksessa, millaisia muita  vaihtoehtoja on kun ilmeisesti 
lainsäädännöllä laajan puhelimen käyttöön puututaan. 

 Vastuurehtori Anne-Maria Tokolan vastaus 25.2.2025: 

 Viljo Lehmusketo kysyy 11.11.2024 päivätyssä valtuustoaloitteessaan 
käytetäänkö Raahen kouluissa oppilaiden älypuhelinta opetuksessa.  

 Asiaa käsiteltiin 19.11.2024 rehtorikokouksessa ja todettiin, että kaikilla 
kouluilla on laitteita riittävästi, jotta oppilaiden ei tarvitse käyttää omia 
laitteita. Vuorotellen käytettynä laitteet riittävät sujuvasti myös niissä 
kouluissa, joissa jokaiselle oppilaalle ei ole mahdollista antaa omaa 
laitetta. Satunnaisesti oppilaalle on voitu pyynnöstä antaa lupa käyttää 
omaa laitetta oppitunnilla esimerkiksi oppimistehtävään, mutta nämä 
tilanteet ovat harvinaisia ja tapahtuvat oppilaan omasta aloitteesta. 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle:  
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen opetuksen vastuurehtori Anne-Maria 
Tokolan valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 38    

816/00.01.04/2024    

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen opetuksen vastuurehtori Anne-Maria 
Tokolan valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.
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Kaupunginhallitus § 131 14.04.2025 
Kaupunginvaltuusto § 39 28.04.2025 
 

 

Valtuustoaloite: Koulupäiviin lisää fyysistä aktiivisuutta 

 
Kaupunginhallitus 14.04.2025 § 131 
  
Valmistelija Opetuksen vastuurehtori Anne-Maria Tokola ja Rehtoriryhmä 

 Valtuutettu Jani Eteläahon ja Raahen Kokoomuksen valtuustoryhmän 
valtuustoaloite 27.1.2025: 

 Arvoisa puheenjohtaja, hyvät valtuutetut ja muut kokousta seuraavat  

 Lasten ja nuorten hyvinvointi on tärkeä yhteiskunnallinen tavoite, johon 
meillä päättäjinä on  merkittävä mahdollisuus vaikuttaa. Fyysinen 
aktiivisuus on olennainen osa lasten ja nuorten  terveyttä. Siitä huolimatta 
monet tutkimukset osoittavat, että liian moni suomalainen lapsi liikkuu 
suosituksiin nähden liian vähän.  

 Liikunnan vähäisyys vaikuttaa kielteisesti sekä fyysiseen että henkiseen 
hyvinvointiin. Se voi johtaa  esimerkiksi oppimisen haasteisiin, keskittymis- 
ja terveysongelmiin ja ylipainoon. Samalla  tiedämme, että fyysinen 
aktiivisuus parantaa oppimistuloksia, tukee mielenterveyttä ja edistää  
sosiaalista vuorovaikutusta.  

 Tämän vuoksi esitän valtuustoaloitteena, että koulupäiviin lisätään fyysistä 
aktiivisuutta. Jokaiseen  normaalimittaiseen koulupäivään tulisi 
tulevaisuudessa sisällyttää vähintään tunti fyysistä aktiivisuutta lisäävää 
toimintaa.  

 Fyysisen aktiivisuuden ei tarvitse olla kilpailullista tai rankkaa hikiliikuntaa, 
vaan pääasia on, ettei  sen aikana istuta tai keskitytä älylaitteisiin. 
Vaihtoehtoina voi olla erilaisia pelejä, leikkejä ja lajeja,  jotka haastavat 
tasapainoa, motoriikkaa ja ongelmanratkaisukykyä.  

 Toteutuksessa voidaan hyödyntää olemassa olevia ohjelmia, kuten 
Liikkuva koulu -hanketta, sekä tehdä tiivistä yhteistyötä paikallisten 
urheiluseurojen, yritysten ja muiden  toimijoiden kanssa. Tavoitteena on, 
että jokaisella koululaisella olisi mahdollisuus vähintään tuntiin 
monipuolista liikkumista päivittäin.  

 Yhteistyöllä voimme luoda hyvinvoivan, liikunnallisen ja oppimista tukevan 
ympäristön lapsillemme. 



 

 

 Opetuksen vastuurehtori Anne-Maria Tokolan ja Rehtoriryhmän vastaus 
13.2.2025: 

 Kiitos aloitteesta.  

 Valtuutettu Eteläahon esille nostama asia on todella tärkeä näkökulma 
liikunnan, oppimisen ja hyvinvoinnin suhteesta. Liikunnan vaikutus 
oppimiseen ei ole pelkästään fyysinen, vaan se voi vaikuttaa moniin 
psykologisiin ja kognitiivisiin tekijöihin, jotka kaikki tukevat 
koulumenestystä. Liikunta parantaa verenkiertoa, mikä puolestaan lisää 
hapen saantia aivoille ja se voi edesauttaa keskittymiskykyä ja muistia, 
mikä puolestaan parantaa oppimisen edellytyksiä. 

 Motoristen taitojen kehittyminen, kuten koordinaatio ja tarkkuus, voivat 
vaikuttaa myös kognitiivisiin prosesseihin, kuten ongelmanratkaisuun ja 
luovuuteen. Lisäksi liikunta voi parantaa itsetuntoa ja edistää sosiaalista 
vuorovaikutusta, mikä on tärkeää kouluun kiinnittymisen ja 
kouluhyvinvoinnin näkökulmasta. 

 Yllämainittujen seikkojen vuoksi Raahen kaupunki on vuonna 2016 
lähtenyt hakenut ja saanut hankeavustusta Liikkuva koulu -hankkeesta. 
Hankkeelle kirjatut tavoitteet olivat  

• Aktiivinen ja viihtyisä koulupäivä 
• Tunti liikuntaa jokaisen koulupäivän aikana 
• Oppilaiden osallisuus 
• Oppimisen edistäminen 
• Liikkumisen lisääminen 
• Istumisen vähentäminen 
• Aktiivinen toimintakulttuuri 

 Hankkeen toiminta-aikana vuosina 2016-2019 käynnistettiin useita 
toiminnallisen oppimisen ja liikkumista lisäävien toimenpiteiden 
sisällyttämistä koulupäivään ja hankkeen erinomaiset tulokset on saatu 
jalkautettua koulujen arkitoiminnaksi. Valtaosassa kouluja toteutuu jo 
ns.pitkä välitunti, jonka aikana on oppilaiden vertaisohjaamaa 
välituntitoimintaa, luokissa on liikunnallisuutta mahdollistavia 
taukoliikuntavälineitä ja välituntiliikunnan lisäämiseksi kouluille on 
hankittu erilaisia ulkoliikuntavälineitä. 

 Liikunnan oppitunteja on luokka-asteesta ja valinnaisaineista riippuen 2-6 
tuntia viikossa ja lisäksi toiminnallisuus on osa useiden oppiaineiden 
oppituntikokonaisuuksia. 

 Lisäksi kouluilla on toiminnallisia liikuntapainotteisia päiviä, jolloin 
liikunnallisuuden osuus koulupäivästä on useampia tunteja. 



 

 

Mahdollisuuksien mukaan matkat koulupäivän aikana tapahtuville 
vierailuille ja tutustumiskäynneille toteutetaan pyörällä tai jalkaisin. Lisäksi 
tähän kokonaisuuteen voidaan lukea koulumatkaliikunta, joka on tärkeä 
hetki paitsi liikunnan, myös raittiin ilman saamiseksi.  

 Kaikki ylläoleva toteutuu siis jo nyt. Liikuntaa ja liikunnallisuutta on 
jokaisen oppilaan koulupäivässä välituntiliikunta mukaan luettuna on tällä 
hetkellä päivittäin vähintään 1, liikuntatuntipäivinä jopa 3-4 tuntia.  

 Perusopetuslain 14 § määrittää tuntijaon eri oppiaineiden kesken ja sitä 
kautta viikoittaisen minimituntimäärän kullekin oppiaineelle. 
Opetussuunnitelman perusteet määrittelevät kullekin oppilaineelle 
oppiainekohtaiset tavoitteet. Mikäli liikuntaa oppiaineena halutaan lisätä 
jokaiseen koulupäivään niin, että tunti liikuntaa oppiaineena toteutuisi 
päivittäin, se vaatisi tuntikehyksen muuttamista niin, että jokaisella 
luokalla minimituntimäärää nostetaan keskimäärin 3 vvt 
(vuosiviikkotuntia), olettaen, että kahtena päivänä jokaisella oppilaalla on 
jo liikunnan tunteja.  

 Yhden vuosiviikkotunnin hinta yhdelle luokalle on sivukuluineen 
keskimäärin (luokanopettajan ja aineenopettajan tuntihinnan keskiarvo) 
noin 2 200 €/vuosi. Lasten perusopetuksessa luokkia on tällä hetkellä 170, 
joten arvioitu hinta 3 vvt:n lisäykselle olisi noin 1 122 000 €. Tällä hetkellä 
opetustoimen taloustilanne ei mahdollista tällaista muutosta. Mikäli 
liikunnan oppituntien määrän lisäys halutaan toteuttaa, tulee sille osoittaa 
talousarviossa tarvittavat rahat. 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle:  
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen opetuksen vastuurehtori Anne-Maria 
Tokolan ja Rehtoriryhmän valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 39    

113/00.01.04/2025    

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen opetuksen vastuurehtori Anne-Maria 
Tokolan ja Rehtoriryhmän valmistelema vastaus. 



 

 

 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.
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Valtuustoaloite: Työllisyyden kuntakokeilun tulokset 

 
Kehittämislautakunta 11.02.2025 § 21 
  
Valmistelija Työllisyydenhoidon päällikkö/Palvelupäällikkö Jaana Hautamäki 

 Valtuustoaloite: Työllisyyden kuntakokeilun tulokset, valtuutettu Viljo 
Lehmusketo ja Raahen Vasemmiston valtuustoryhmä 

 Valtuutettu Viljo Lehmusketo ja Raahen Vasemmiston valtuustoryhmä on 
valtuustoaloitteessaan esittänyt, että kaupunginvaltuustolle esitellään 
työllisyyden kuntakokeilun tuloksia. 

 Työllisyydenhoidon päällikkö/Palvelupäällikkö Jaana Hautamäen 
valmistelema vastaus: 

  Liitteenä Raahen seudun työllisyyden kuntakokeilun loppuraportti, jossa 
on esitelty Raahen seudun työllisyyden kuntakokeilun tuloksia. 

Liitteet Valtuustoaloite: Työllisyyden kuntakokeilun tulokset, valtuutettu Viljo 
Lehmusketo 

 Loppuraportti – Raahen seudun työllisyyden kuntakokeilu 

Esittelijä Kehitysjohtaja Pitkänen Pasi 

Päätösesitys  Kehittämislautakunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle: 
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen työllisyydenhoidon 
päällikkö/palvelupäällikkö Jaana Hautamäen valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

 Merkitään pöytäkirjaan, että työllisyydenhoidon päällikkö/palvelupäällikkö 
Jaana Hautamäki esitteli asiaa kokouksessa. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että yrityskehityspäällikkö Riitta Palosaari poistui 
kokouksesta asian käsittelyn aikana klo 18.01. 



 

 

 
Merkittiin pöytäkirjaan, että nuorisovaltuuston edustaja Riina Hanhisuanto 
poistui kokouksesta klo 18.03. 

Kaupunginhallitus 14.04.2025 § 132 
  
Valmistelija Työllisyydenhoidon päällikkö/Palvelupäällikkö Jaana Hautamäki 

Liitteet Valtuustoaloite: Työllisyyden kuntakokeilun tulokset, valtuutettu Viljo 
Lehmusketo 

 Loppuraportti – Raahen seudun työllisyyden kuntakokeilu 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle:  
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen työllisyydenhoidon 
päällikkö/palvelupäällikkö Jaana Hautamäen valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 40    

170/00.01.04/2024    

Liitteet Valtuustoaloite: Työllisyyden kuntakokeilun tulokset, valtuutettu Viljo 
Lehmusketo 

 Loppuraportti – Raahen seudun työllisyyden kuntakokeilu 

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen työllisyydenhoidon 
päällikkö/palvelupäällikkö Jaana Hautamäen valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.
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Valtuustoaloite: Raahen kalastus- ja metsästysmahdollisuudet näkyviin 

 
Kehittämislautakunta 11.02.2025 § 26 
  
Valmistelija Kehitysjohtaja Pasi Pitkänen 

 Keskustan valtuustoryhmän valtuustoaloite: Raahen kalastus ja 
metsästysmahdollisuudet näkyviin Luonnonvarakeskuksen tuoreimman 
tilaston mukaan Suomessa on jopa 1.8 miljoonaa vapaa-ajankalastajaa ja 
yli 300 000 metsästäjää. Suomen ja Raahen vesistöissä ja kalakannoissa on 
merkittävä potentiaali kalastusmatkailun kehittämiseen. Esitämme, että 
Raahen kaupunki lisää joko kaupungin verkkosivuille tai visit Raahen 
verkkosivuille osion, jossa esitellään Raahen kalastus ja 
metsästysmahdollisuuksia. Sivuilla voisi olla esimerkiksi tietoa Raahen 
alueen metsästysseuroista ja kalastuslupien ostamisesta. Vastaavanlaiset 
sivut ovat käytössä esimerkiksi Pyhäjoella ja Pudasjärvellä.  

 Tietoisuus kalastus- ja metsästysmahdollisuuksista lisäisi Raahen pito- ja 
vetovoimaa. Moni Raaheen muuttoa harkitseva ottaa päätöksessään 
huomioon myös alueen harrastusmahdollisuudet ja siksi olisi tärkeää, että 
myös tietoa eräharrastusten mahdollisuuksista olisi riittävästi. Myös moni 
nykyinenkin Raahelainen voisi jälleen aktivoitua eräharrastusten pariin, 
kun tietoa näistä mahdollisuuksista saadaan enemmän.  

 Elias Tornberg ja Keskustan valtuustoryhmä KV 9.12.2024 

 Kehitysjohtaja Pasi Pitkäsen vastaus 11.2.2025 

 Raahen alueen kalastus- ja metsästysmahdollisuuksien esittelyä on 
mahdollista tarkastella osana Raahen kaupungin ja Visit Raahen 
verkkosivujen normaalia sisältökehitystyötä. Teemaa voidaan nostaa 
yleisluontoisesti esille esimerkiksi täydentämällä uusille kaupunkilaisille 
suunnattua verkkosivuosiota. Visit Raahen verkkosivuille suunnitellaan 
kalastusaiheista sivua, joka esittelee kalastusta virkistystoimintana sekä 
kalastamisen historiaa Raahen seudulla. 

 Raahe.fi-verkkosivustolla jaetaan tietoa Raahen kaupungin tarjoamista 
palveluista, mutta myös ohjataan sivukävijöitä muiden paikallisten 
toimijoiden palvelujen ääreen. Metsästysseurat ja muut yhdistykset voivat 
tehostaa näkyvyyttään lisäämällä yhteystietonsa ja tietoa toiminnastaan 



 

 

Lähellä.fi-sivustolle, jonne kirjautuneet näkyvät automaattisesti myös 
kaupungin verkkosivujen yhdistyslistauksessa. 

 Laajamittainen metsästys- ja kalastusmatkailumarkkinointi vaatii 
toteutuakseen paikallista palveluntuottajaa ja erityisesti metsästyksen 
osalta, toiminnalle myötämielistä maanomistusta. Visit Raahe voi olla 
mukana palvelujen tuotteistamisessa matkailukäyttöön sekä Visit Raahe 
kumppanuuden myötä toimijoiden kanssa voidaan tehdä 
markkinointiyhteistyötä. 

 Raahen kaupunki on ollut yhdessä Perämeren rannikon alueen kanssa 
mukana kalatalouden paikallisessa kehittämisessä vuodesta 2008 alkaen. 
Alueella toimii ohjelmakaudella 2021–2027 Kalaleader-ryhmä, joka on 
saanut rahoitusta Euroopan meri-, kalatalous-, ja vesiviljelyrahastosta 
(EMKVR) paikallisen Kalaleader-strategian toteuttamiseen. Kalaleader-
strategia kattaa kaupallisen kalastuksen, kalan jalostuksen, vesiviljelyn 
sekä kalastusmatkailun alueellisen kehittämisen tavoitteet. Strategia 
ohjaamaan paikallisen kehittämisen rahoituksen käyttöä. Kyseisen Leader-
ryhmän kanssa on käyty alustavia keskusteluja kalastusmatkailun 
kehittämishankkeen valmistelusta. 

Liitteet Valtuustoaloite Raahen kalastus- ja metsästysmahdollisuudet, valtuutettu 
Elias Tornberg 

Esittelijä Kehitysjohtaja Pitkänen Pasi 

Päätösesitys  Kehittämislautakunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle: 
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen kehitysjohtaja Pasi Pitkäsen valmistelema 
vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kehitysjohtaja Pasi Pitkänen esitteli asiaa 
kokouksessa. 

Kaupunginhallitus 14.04.2025 § 133 
  
Valmistelija Kehitysjohtaja Pasi Pitkänen 

Liitteet Valtuustoaloite Raahen kalastus- ja metsästysmahdollisuudet, valtuutettu 
Elias Tornberg 



 

 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle:  
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen kehitysjohtaja Pasi Pitkäsen valmistelema 
vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 41    

894/00.01.04/2024    

Liitteet Valtuustoaloite Raahen kalastus- ja metsästysmahdollisuudet, valtuutettu 
Elias Tornberg 

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen kehitysjohtaja Pasi Pitkäsen valmistelema 
vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.
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Valtuustoaloite: Kenkien nastoitus 

 
Kaupunginhallitus 14.04.2025 § 134 
  
Valmistelija Hallintojohtaja Matti Bergman 

 Valtuutettu Tarja Ollankedon esittämä Raahen Vasemmiston ja Vihreiden 
valtuustoryhmien valtuustoaloite 27.1.2025: 

 Kuluva talvi on ollut ilmastoltaan erittäin vaihteleva ja liukkaita 
pääkallokelejä riittänyt. Liukkaudet ovat aiheuttaneet useita tapaturmia, 
luumurtumia. Varsinkin ikä ihmisille liukkaudet ovat olleet haasteellisia ja 
lisänneet entisestä yksinäisyyttä, kun ei ole voinut liikkua ulkona. Yhden 
lonkkaleikkauksen kustannukset ovat melkoiset, jolla nastoitettaisiin useita 
satoja kenkiä.  

 Vasemmiston aloitteesta Raahen kaupunki nastoitti yli 65-vuotiaiden 
kenkiä vuosia. Ikä ihmiset toivat omat kengät nastoitettavaksi. Toiminta 
säilyi siihen saakka, kunnes kuntouttava työtoiminta siirtyi Rass:lle. 

 Hyvinvointialue uudistuksessa kuntiin jäi terveyttä ja hyvinvointia edistävä 
toiminta. Esitämme, että Raahen kaupunki aloittaisiin uudelleen ikä-
ihmisten ehkä laajemminkin kenkien nastoituksen. 

 Hallintojohtaja Matti Bergmanin vastaus 8.4.2025: 

 Kaupunki on kilpailuttanut kevään 2025 aikana irrotettavien kenkien 
nastapohjien hankinnan. Näitä tullaan tilaamaan 500 kpl ja kustannukset 
katetaan hyte-määrärahoista. Jakelu nastapohjista tehdään Aamuruskon ja 
Praatin kautta eläkeläiskorttia vastaan. Toimitus on alustavasti suunniteltu 
syyskuun 2025 aikana. 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle:  
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen hallintojohtaja Matti Bergmanin 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 



 

 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 42    

110/00.01.04/2025    

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen hallintojohtaja Matti Bergmanin 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.



 
Raahen kaupunki Pöytäkirja 4/2025  45 
 
Kaupunginhallitus § 135 14.04.2025 
Kaupunginvaltuusto § 43 28.04.2025 
 

 

Valtuustoaloite: Raahe palvelee - yhteystiedot 

 
Kaupunginhallitus 14.04.2025 § 135 
  
Valmistelija Hallintojohtaja Matti Bergman 

 Valtuutettu Kristiina Mutka-Leinosen esittämä Raahen Keskustan 
valtuustoryhmän valtuustoaloite 28.10.2024: 

 Kuntalaiset eivät aina tiedä, keneen kannattaa ottaa yhteyttä, kun haluaa 
tietoa kaupungin toimintatavoista eri tilanteissa. Varsinkin johtaville 
viranhaltijoille tulee paljon yhteydenottoja eri kanavien kautta ja kyseistä 
asiaa hoitavien henkilöiden yhteystietojen välittäminen kuntalaisille vie 
aikaa, sillä helpointa ja nopeinta olisi ottaa suoraan yhteyttä henkilöön, 
jonka toimenkuvaan asia kuuluu. 

 Kuntalaisten ja viranhaltijoiden yhteistyön sekä tiedonsaannin tulisi olla 
sujuvaa. Vaikka Raahella on oma Anna palautetta -kanava raahe.fi 
-sivustolla, niin kuntalaisilla on myös tarve kysyä itseään koskevista asioista 
esimerkiksi silloin, kun suunnitelmissa on Raaheen rakentaminen. 
Raahessa jo asuvilla, Raaheen muuttoa harkitsevilla tai tänne jo 
muuttaneilla uusilla asukkailla ei välttämättä ole tietoa siitä, minkä 
viranhaltijatahon tai -henkilön toimenkuvaan kuuluu asia, josta halutaan 
kysyä lisätietoja tai saada ohjeistusta. Kun on tiedossa viranhaltija, keneen 
tulee ottaa yhteyttä, se helpottaa kuntalaisten asiointia sekä 
viranhaltijoiden ajoittaista sähköposti- ja soittopyyntöjen ruuhkaa.  

 Esitämme, että raahe.fi etusivulle tehdään toimialoittain kunkin 
viranhaltijan toimenkuvat ja yhteystiedot sisältävä Raahe palvelee -
yhteystietoluettelo. Näin kaupunkilaiset saavat nykyistä helpommin tietoa 
siitä, keneen ottaa yhteyttä, on sitten kyse esimerkiksi yrittämiseen, 
kaavoitukseen, kunnossapitoon, kulttuuriin, liikuntaan, koulutukseen tai 
rakentamiseen liittyvistä asioista. Tämä säästää sekä viranhaltijoiden että 
kaupunkilaisten aikaa. Voisipa jopa sanoa, että se säästää sen lisäksi 
kaikkien tahojen ”hermoja”, kun saa suoraan yhteyden oikeaan henkilöön.  

 Viranhaltijat voivat vaihtua sekä heidän toimenkuvansa muuttua, joten on 
tärkeää päivittää ”Raahe palvelee - yhteystiedot” tarvittaessa ja viipymättä 
ajan tasalle. 



 

 

 Hallintojohtaja Matti Bergmanin vastaus 8.4.2025: 

 Raahen kaupungin verkkosivuilla on yhteystiedot sivusto, jossa lukee 
työntekijöiden tehtävänimikkeet haun tuloksen yhteydessä. Raahen 
seudun kehityksellä on myös oma sivustonsa, jossa työntekijät esitellään 
tarkemmin kuvan kanssa. Tarkistamme mahdollisuutta kehittää Raahe 
Palvelee -yhteystietoja nykyisten kaupungin yhteystietoluetteloa 
laajentamalla. Tärkeää on tehtävänimikkeen ja yksikkötietojen 
ajantasaisuus, mutta tulemme selvittämään saisiko nykyisen hakutuloksen 
yhteyteen hieman enemmän tietoja tehtävästä ja yksiköstä. 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle:  
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen hallintojohtaja Matti Bergmanin 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 43    

783/00.01.04/2024    

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen hallintojohtaja Matti Bergmanin 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.
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Kaupunginhallitus § 136 14.04.2025 
Kaupunginvaltuusto § 44 28.04.2025 
 

 

Valtuustoaloite: Liputus 

 
Kaupunginhallitus 14.04.2025 § 136 
  
Valmistelija Hallintojohtaja Matti Bergman 

 Valtuutettujen Seppo Sorvari, Arja Maliniemi ja Paavo Törmi 
valtuustoaloite 24.6.2024: 

 Suomessa vietetään parhaillaan Pride-kuukautta. Se huipentuu tänään 
alkaneeseen Helsinki Pride –tapahtumaan. Useat Suomen kunnat ja muut 
julkisyhteisölliset tahot – samoin kuin yrityksetkin huomioivat tapahtuman 
näyttävästi mm. liputtamalla. 

 Raahen kaupungin on syytä liittyä tähän joukkoon. Meidän tulee osoittaa, 
että Raahe kuuluu kaikille, emmekä ole sokeita sille, mitä ympärillä 
tapahtuu. Visit Raahe on jo ansiokkaasti aloittanut tämän työn liittymällä 
verkostoon, jossa pyritään luomaan edellytyksiä seutukunnassamme 
sateenkaariystävälliselle matkailulle. Tämä tuo Raahelle paitsi positiivista 
näkyvyyttä niin – toivottavasti – myös matkailuyrittäjille lisätuloja. 

 Oulu Pride järjestetään tänä vuonna heinä – elokuun vaihteessa. Sen 
tiimoilta myös Raahessa vapaaehtoisvoimin järjestetään torstaina 1.8. 
Pride-iltapäivä. 

 Esitän, että Raahen kaupunki huomioi Oulu Pride –tapahtuman 
sateenkaariliputuksella Raatihuoneen lipputangossa. Osoitetaan, että 
Raahe todellakin kuuluu kaikille.  

 Hallintojohtaja Matti Bergmanin vastaus 8.4.2025: 

 Pride-tapahtumia on Suomessa järjestetty viime vuosina kymmenillä 
paikkakunnilla ja usein vastaava kaupunki on järjestänyt myös Pride-
liputuksen. Tapahtumien ajoitus ja kesto on hieman vaihdellut.  

 Aloitteen mukaan on toivottu liputuksen mahdollisuutta Raatihuoneen 
edustalla. Raatihuone edustaa usein kaupunkia virallisten vierailuiden 
aikaan ja sen lipputanko on hyvä varata tähän käyttöön. Raatihuoneen 
lipputangossa liputettaisiin kansallisia lippuja, liitto- ja osavaltioiden, 
Saamen, Yhdistyneiden kansakuntien, Euroopan unionin, Pohjoismaiden 
neuvoston, läänien ja maakuntien lippuja. Näitä voidaan liputtaa 



 

 

liputuspäivinä tai mikäli Raatihuoneelle saapuisi vieraita ko. tahoilta tai 
maista. Vastaavasti järjestöjen, yhdistysten ja liikkeiden lippuja voitaisiin 
liputtaa Museorannassa mikäli järjestöjen tahot vierailevat kaupungissa tai 
kaupungissa järjestetään näihin liittyviä tapahtumia. Museoranta toimisi 
myös Pride-liputukselle keskeisenä paikkana elokuun 1. päivänä. 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle:  
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen hallintojohtaja Matti Bergmanin 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Keskustelun kuluessa Pekka Poukkula teki esityksen, että aloitteeseen ei 
anneta hallintojohtaja Matti Bergmanin valmistelemaa vastausta, vaan 
esitän seuraavaa: "Suomessa meillä on yhteinen lippu, siniristilippu, joka 
symboloi koko kansakuntaamme. Suomen lippu yhdistää meitä ja toimii 
kansallisen yhtenäisyyden ja tasa-arvon merkkinä. 
Raahen kaupungin nykyinen liputuskäytäntö on jo tämän linjan mukainen, 
joten sitä ei ole tarvetta muuttaa. 
Jokaiselle ihmiselle kuuluu jakamaton ihmisarvo. Tämä on lähtökohta, jota 
ei tarvitse erikseen liputtaa. Juuri siksi Suomen lipun alla on tila jokaiselle 
kansalaiselle yhdenvertaisesti. Kansan yhtenäisyys korostuu etenkin tässä 
maailman tilanteessa. 
Jos avaamme oven yhden järjestön tai aatteen liputukselle, joudumme 
olemaan valmiita hyväksymään saman oikeuden myös muille, Tämä voi 
johtaa tilanteisiin, joissa jonain päivänä julkisessa tilassa liehuu jokin muu 
lippu, jota suuri osa kuntalaisista ei koe sopivaksi tai toivottavaksi. 
Meidän tehtävämme päättäjinä on huolehtia siitä, että julkinen tila pysyy 
kaikkien yhteisenä ja neutraalina. Siksi esitän, että julkisissa 
lipputangoissa, mukaan lukien Museonranta, jatketaan Raahen kaupungin 
nykyistä liputuskäytäntöä. että julkisissa lipputangoissa, mukaan lukien 
Museonranta, jatketaan Raahen kaupungin nykyistä liputuskäytäntöä." Esa 
Kinnunen ja Jari Seppänen kannattivat Pekka Poukkulan esitystä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa on tehty 
kaupunginjohtajan esityksestä poikkeava kannatettu muutosesitys, joten 
kaupunginhallituksen tulee äänestää asiassa. Äänestysmenettelyksi 
puheenjohtaja esitti sähköistä äänestystä siten, että ne, jotka kannattavat 
kaupunginjohtajan esitystä, äänestävät JAA, ja ne, jotka kannattavat Pekka 
Poukkulan esitystä, äänestävät EI. Äänestysmenettely hyväksyttiin. 
 
Annetussa äänestyksessä kaupunginjohtajan esitys sai 5 JAA-ääntä (Orava 



 

 

Anne-Mari, Ollanketo Tarja, Ylisirniö Kirsi, Nikula Matti, Salmela Marko) ja 
Pekka Poukkula esitys sai 4 EI-ääntä (Poukkula Pekka, Kinnunen Esa, 
Seppänen Jari, Lumijärvi Liisa), yksi tyhjää (Sari Pekkala) ja yksi poissa (Anu 
Mattila).  
 
Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallitus on äänin 5 - 4, 1 tyhjää, 1 
poissa, hyväksynyt kaupunginjohtajan esityksen asiassa. 
 
Kokous keskeytettiin teknisen tauon ajaksi klo 20.12 - 20.16. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 44    

562/00.01.04/2024    

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen hallintojohtaja Matti Bergmanin 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Keskustelun kuluessa Jari Törmikoski esitti, että valtuustoaloite 
palautetaan valmisteluun. Jonne Törmäkangas ja Samuli Äijälä kannattivat 
Jari Törmikosken esitystä.  
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa on tehty 
kaupunginhallituksen esityksestä poikkeava kannatettu muutosesitys, 
joten kaupunginvaltuuston tulee äänestää asiassa. Äänestysmenettelyksi 
puheenjohtaja esitti nimenhuutoäänestystä siten, että ne, jotka 
kannattavat kaupunginhallituksen esitystä, äänestävät JAA, ja ne, jotka 
kannattavat Jari Törmikosken esitystä, äänestävät EI. Äänestysmenettely 
hyväksyttiin. 
 
Annetussa äänestyksessä kaupunginhallituksen esitys sai 20 JAA-ääntä 
(Anttila Marko, Eteläaho Jani, Rautio Risto, Flink Vesa, Honkala Matti, 
Hänninen Katja, Kallela Jaakko, Laurila Kari, Lehmusketo Viljo, Maliniemi 
Arja, Nikula Matti, Nurro Sari, Ojala Niilo, Ollanketo Tarja, Pihlajamaa Esa, 
Sorvari Seppo, Törmi Paavo, Valtanen Pirkko, Ylisirniö Esa, Ylisirniö Kirsi) ja 
Jari Törmikosken esitys sai 21 EI-ääntä (Ahokas-Tuohinto Pirkko, Kaurala 
Reijo, Haapajoki Tita, Hummastenniemi Matti, Jaakola Elina, Karppinen 
Aimo, Oikarinen Matti, Lumijärvi Liisa, Mattila Anu, Laurila Matti, Mattila 
Timo, Mutka-Leinonen Kristiina, Törmikoski Jari, Poukkula Pekka, Linna 
Tapio, Pääkkö Meeri, Saarenpää Eetu, Seppänen Jari, Törmäkangas Jonne, 
Ylikulju Elsi, Äijälä Samuli), 2 tyhjää (Hanhikorpi Tiina, Pekkala Sari).  
 



 

 

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuusto on äänin 20 - 21, 2 tyhjää, 
hyväksynyt Jari Törmikosken kannatetun muutosesityksen asiassa, eli asian 
palauttamisen valmisteluun.
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Kaupunginhallitus § 137 14.04.2025 
Kaupunginvaltuusto § 45 28.04.2025 
 

 

Valtuustoaloite: Nuorille opas kuntapolitiikkaan 

 
Kaupunginhallitus 14.04.2025 § 137 
  
Valmistelija Hallintojohtaja Matti Bergman 

 Valtuutettujen Tiina Hanhikorpi, Seppo Sorvari ja Jaakko Kallela 
valtuustoaloite 28.10.2024: 

 Nuorten osallistuminen kuntien päätöksentekoon on huolestuttavan 
vähäistä. Esimerkiksi kesän 2021 kuntavaaleissa 18-24-vuotiaista 
äänioikeutetuista äänesti vain 35,4 %, kun yleinen äänestysaktiivisuus oli 
55,1%.  

 Myös nuorten ehdokkaiden ja nuorten valtuuston valittujen määrä on 
kuntavaaleissa laskenut. Esimerkiksi meillä Raahessa kuntavaaleissa 2021 
valtuustoon valituista oli alle 35-vuotiaita vain 11,5% kaikista 
valtuutetuista. Meidän kuntapäättäjien on entistä enemmän kuunneltava 
nuoria ja saatava heidät mukaan päätöksentekoon. 

 On nuoria, jotka ovat kiinnostuneita politiikasta ja päätöksenteosta ja he 
etsivät tietoa aktiivisesti aiheesta. Samaan aikaan on myös nuoria, jotka 
ovat kiinnostuneita yhteiskunnallisista asioista, mutta heille tiedon 
hankkiminen perinteisiä tapoja, kuten kirjoja lukemalla, ei tunnu omalta ja 
siksi se jää. Näille diginatiiveille tietotekniikan hyödyntäminen 
tiedonhankinnassa on selvästi luontevampaa. 

 Aloitteessamme esitämmekin seuraavaa. Raahen kaupunki käynnistää 
kehittämistyön nuorille tarkoitetun kuntapolitiikan yleisoppaan 
laatimiseksi. Opas voidaan toteuttaa esimerkiksi pelinä tai muuna 
interaktiivisena muotona. Muun muassa Tartossa Virossa on kehitetty 
nuorille politiikan oppimiseen tarkoitettu pelialusta, josta on saatu erittäin 
hyviä tuloksia. 

 Paras tapa voisikin olla opinnäytetyön tilaaminen Raahen ammattiopistolta 
tai ammattikorkeakoululta. Kun nuoret tekevät nuorille tarkoitetun 
oppaan, se myös vastaa paremmin nuorten tarpeisiin ja parhaimmillaan se 
aktivoisi raahelaisia nuoria yhä enemmän mukaan kuntapolitiikkaan. 

 Hallintojohtaja Matti Bergmanin vastaus 8.4.2025: 



 

 

 Nuorten innostaminen kuntapäättämistä ja -politiikkaa kohtaan on tärkeä 
asia kuntapäättämisen tulevaisuuden kanssa. Tulemme tarjoamaan 
peliehdotusta Kajaanin ja Oulun ammattikorkeakoulujen opiskelijoille ja 
mikäli heillä on innostusta lähteä kehittämään ideaa, niin katsomme tässä 
yhteistyömahdollisuuksia kehityksen kanssa. 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle:  
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen hallintojohtaja Matti Bergmanin 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 45    

784/00.01.04/2024    

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen hallintojohtaja Matti Bergmanin 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.



 
Raahen kaupunki Pöytäkirja 4/2025  53 
 
Kaupunginhallitus § 138 14.04.2025 
Kaupunginvaltuusto § 46 28.04.2025 
 

 

Valtuustoaloite: Monetra 

 
Kaupunginhallitus 14.04.2025 § 138 
  
Valmistelija Talousjohtaja Päivi Määttä ja henkilöstöpäällikkö Seppo Sarlin 

 Valtuutettu Tita Haapajoen esittämä Raahen Keskustan valtuustoryhmän 
valtuustoaloite 24.6.2024: 

 Yhteistyö Monetran kanssa aloitettiin v. 2020. Silloin valtuustolle esitettiin, 
että säästöä syntyy kolmen vuoden aikana 25% sen hetkisistä kuluista. 
Kaupungin talousarviota rakennetaan jo vauhdilla, ja kulurakenne sekä 
toiminnot ovat tiukan tarkastelun kohteena säästöohjelman 
toteuttamiseksi. Myös ulkoistettuja toimintoja tulee tarkastella sekä 
kulujen että toimintojen sujuvuuden kannalta. 

 Mikä on tilanne toteutuneiden kustannusten kehityksestä eriteltyinä 
vuosille 2020, 2021, 2022 ja 2023? Vertausvuosi on viimeisin täysi vuosi 
omana työnä tehtynä, eli 2019 indeksikorjattuna. 

 Palvelun laatukysymykset ovat kovasti myös paineen alla. Puutteita 
koetaan olevan monella sektorilla, erityisesti ostoreskontrassa, palkoissa ja 
kirjanpidossa. Myös matka- ja kululaskusovellus työllistää osaltaan uutena 
toimena controlleria kaupungin organisaatiossa. 

 Viestiä erityisesti tekniseltä puolelta tulee voimakkaasti, että joudutaan 
tekemään paljon päällekkäistä työtä Monetran kanssa. Toisin sanoen 
Monetra tarjoaa palvelun, jonka toimittamisessa tuntuu asiaosaaminen 
olevan ohutta, ja näin kertyy päällekkäistä työtä. Asioiden selvittely vie 
paljon työaikaa ja kuormittaa turhaa kaupungin toimistohenkilöstöä ja 
esihenkilöitä. 

 Muutosta ulkoistamiseen perusteltiin aikanaan myös sillä, ettei tarvitse 
itse hankkia uusia ohjelmistoja. Käyttöön on tullutkin M2 matka- ja 
kululaskujärjestelmä sekä P2P ostoreskontra. Vanha 
palkanlaskentajärjestelmä Prima toimi ennen luotettavasti, mutta ei 
nykyään keskustele poissaolojen webtallennuksen kanssa oikein ja 
varmasti. Tuntipalkkalaisilta puuttuu jatkuvasti TESin mukaisia lisiä. 
Tilinauhassa ei ole kaikkia rivejä, jotta voisi tarkastaa palkan 
oikeellisuuden. Epäselvien palkkojen selvittelyssä kuluu työnjohdonkin 



 

 

aikaa tuntikausia, ja työntekijät ovat vihaisia toistuvasti vajaista tileistä. 
Tästä on meille jo mainehaittaa työnantajana. 

 Ohjelmien käyttöoikeuksien ja salasanojen muutokset koetaan hyvin 
hitaina ja kankeina. Yleensäkin kasvottoman palvelupyynnön lähettämisen 
jälkeen jäädään epävarmuudessa odottamaan tapahtuuko mitään, ja jos, 
niin milloin? Palvelupyynnön ratkaisusta ei välttämättä tule edes 
kuittausta, vaan sekin on usein vaatinut uuden yhteydenoton. 

 Tässä nopea katsaus asiakaskokemukseen ulkoistetun palvelun 
toimivuudesta arjen työn keskellä. Asioista on kokoustettu Monetran 
kanssa, mutta viisasten kiveä paremmin toimivien järjestelmien osalta ei 
ole löydetty. 

 Esitämme, että valtuustolle esitetään vertailu toteutuneista kuluista eri 
vuosilta palvelun ulkoistamisen jälkeen verraten indeksikorjattuun 
perusvuoteen 2019. Eriteltynä toivotaan perussopimuksen kustannusta ja 
lisätyökustannuksia Lisäksi tulee arvioida vaihtoehto tehdä taloushallinto 
omana työnä. Päällekkäisen työn tekemisen kustannusta on erittäin 
vaikeaa arvioida, mutta otetaan huomioon, että sellaista on 
nykyjärjestelmässä ihan liian paljon. 

 Talousjohtaja Päivi Määtän ja henkilöstöpäällikkö Seppo Sarlinin vastaus 
9.4.2025: 

 Kiitämme aloitteesta ja annamme vastineemme siinä esille nostettuihin 
huomioihin: 

Aloite: 
Palvelun laatukysymykset ovat kovasti myös paineen alla. Puutteita 
koetaan olevan monella sektorilla, erityisesti ostoreskontrassa, palkoissa ja 
kirjanpidossa. Myös matka- ja kululaskusovellus työllistää osaltaan uutena 
toimena controlleria kaupungin organisaatiossa. 
Viestiä erityisesti tekniseltä puolelta tulee voimakkaasti, että joudutaan 
tekemään paljon päällekkäistä työtä Monetran kanssa. Toisin sanoen 
Monetra tarjoaa palvelun, jonka toimittamisessa tuntuu asiaosaaminen 
olevan ohutta, ja näin kertyy päällekkäistä työtä. Asioiden selvittely vie 
paljon työaikaa ja kuormittaa turhaa kaupungin toimistohenkilöstöä ja 
esihenkilöitä. 

Vastine: 
Aloitteessa esitetään, että ”Puutteita koetaan olevan monella sektorilla, 
erityisesti ostoreskontrassa, palkoissa ja kirjanpidossa. Myös matka- ja 
kululaskusovellus työllistää osaltaan uutena toimena controlleria 
kaupungin organisaatiossa.” Aloitteessa ei yksilöidä puutteita, vaan asiaa 
esitetään yleisellä tasolla. Tämän vuoksi on ongelmallista antaa tarkkaa 



 

 

vastausta siihen, mistä aloitteen tekijän esille nostamat puutteet johtuvat 
ja miten niitä on pyritty ratkaisemaan. 

 
Talouspalvelujen osalta on Monetran edustajien kanssa pidetty 
säännöllisiä yhteistyöpalavereita, joissa on mukana myös kaupungin 
toimialojen edustajat. Palavereissa käsitellään laatupoikkeamat ja 
pohditaan niihin ratkaisuja. Tarvittaessa on pidetty vielä yksittäiseen 
asiaan liittyviä työpalavereita asian ratkaisemiseksi. Suurin osa esim. 
ostoreskontran ja kirjanpidon poikkeamista johtuu kaupungin omasta 
toiminnasta (mm. virheellisistä tiliöinnistä ja puutteellisista 
laskutustiedoista). Viimeisin yhteistyöpalaveri pidettiin 2.4.2025. 
 
M2 -matkalaskujärjestelmä otettiin käyttöön vuonna 2021. Kaupunki 
rekrytoi controllerin kesällä 2023. Matka- ja kululaskujen asiatarkastus on 
katsottu olevan yksi osa controllerin työtä ja se sisällytettiin hänen 
tehtäviinsä vuonna 2024. Alkuvaiheessa ja työhön perehtyessä työaikaa 
asiatarkastukseen meni keskimäärin 63 min/työpäivä. Helmikuussa 2025 
tehdyllä seurantajaksolla tehtävään meni keskimäärin 18 min/työpäivä. 
Aiemmin matka- ja kululaskujen asiatarkastuspalvelu ostettiin Monetralta, 
koska kaupungilla ei ollut controlleria.  

Palkanlaskennan osalta kaupungin henkilöstöpalvelut ja Monetran 
palkanlaskentapalvelut ovat ottaneet käyttöön kuukausittaisen 
palaverikäytänteen, jossa palvelupoikkeamat käydään läpi 
tapauskohtaisesti. Useissa tapauksissa palkanmaksun virheellisyydet ovat 
johtuneet kaupungin henkilöstön syöttämien tietojen puutteellisuudesta. 
Kaupungin henkilöstölle, jotka tallentavat palkkatapahtumia järjestelmään, 
on pidetty koulutuksia Monetran toimesta. Kautta linjan on tapahtunut 
kehitystä parempaan suuntaan. 

Päällekkäisen työn osalta voidaan todeta, että kaikkien toimintojen 
(ostoreskontra, palkanlaskenta, kirjanpito, myyntireskontra ja 
maksuliikenne) osalta on Monetran kanssa yhteistyössä tehty ja hyväksytty 
vastuumatriisi, jossa on yksilöity kuhunkin prosessiin liittyvät työvaiheet ja 
määritelty niihin jokaiseen vastuutaho. Mikäli kumpikin osapuoli 
noudattaa yhdessä sovittua työnjakoa, ei käsityksemme mukaan 
päällekkäistä työtä synny. 

Aloite: 
Muutosta ulkoistamiseen perusteltiin aikanaan myös sillä, ettei tarvitse 
itse hankkia uusia ohjelmistoja. Käyttöön on tullutkin M2 matka- ja 
kululaskujärjestelmä sekä P2P ostoreskontra. Vanha 
palkanlaskentajärjestelmä Prima toimi ennen luotettavasti, mutta ei 
nykyään keskustele poissaolojen webtallennuksen kanssa oikein ja 



 

 

varmasti. Tuntipalkkalaisilta puuttuu jatkuvasti TESin mukaisia lisiä. 
Tilinauhassa ei ole kaikkia rivejä, jotta voisi tarkastaa palkan 
oikeellisuuden. Epäselvien palkkojen selvittelyssä kuluu työnjohdonkin 
aikaa tuntikausia, ja työntekijät ovat vihaisia toistuvasti vajaista tileistä. 
Tästä on meille jo mainehaittaa työnantajana. 

Vastine: 
Järjestelmistä P2P -ostolaskujen kierrätysjärjestelmä ja M2 matka- ja 
kululaskujärjestelmä otettiin käyttöön ensimmäisen kolmen vuoden aikana 
Monetran sopimuksen mukaisesti, eikä näistä aiheutunut kaupungille 
lisäkustannuksia.  
Prima -palkanlaskentajärjestelmä ja Webtallennus ovat olleet käytössä jo 
ennen toimintojen ulkoistamista. Aloitteessa mainittu ohjelmien 
keskenäinen toimimattomuus on ollut haasteena, etenkin 
Webtallennuksen osalta. Ongelmat ovat johtuneet järjestelmistä ja niistä 
on reklamoitu ohjelmantoimittajalle eli CGI:lle. Ohjelmat ovat tulleet 
tiensä päähän ja sen vuoksi vuonna vuonna 2024 aloitettiin uusien HR- 
järjestelmien hankinta yhteistyössä Monetran kanssa. Huhtikuussa 2025 
otetaan käyttöön Personec F (korvaa Priman) ja ESS (korvaa Web-
tallennuksen). Syksyllä käyttöönottoon otetaan OSS (korvaa Hertan). Näillä 
järjestelmävaihdoilla saadaan tuotantokäyttöön nykyaikaiset järjestelmät. 
Järjestelmävaihdoksen yhteydessä otetaan käyttöön Personec- 
järjestelmän palkkalajit, jotka ovat selkeät. Lisäksi siirrymme 
tasopalkkajärjestelmään, jonka myötä KVTES ja OVTES osio G palkkalajit 
yksinkertaistuvat. 

Aloite: 
Ohjelmien käyttöoikeuksien ja salasanojen muutokset koetaan hyvin 
hitaina ja kankeina. Yleensäkin kasvottoman palvelupyynnön lähettämisen 
jälkeen jäädään epävarmuudessa odottamaan tapahtuuko mitään, ja jos, 
niin milloin? Palvelupyynnön ratkaisusta ei välttämättä tule edes 
kuittausta, vaan sekin on usein vaatinut uuden yhteydenoton. 
 
Vastine: 
Monetralla on käytössä ns. tiketti -järjestelmä, joka on palveluntuottajilla 
yleisesti käytössä oleva toimintamalli. Palvelutasosopimukseen on kirjattu, 
että palvelupyynnöt tehdään kirjallisesti ja niihin vastausaika on 2 
työpäivää. Käsityksemme mukaan palvelulupaus on täyttynyt 
pääsääntöisesti. Tarvittaessa reklamoimme asiasta ja otamme esille 
sopimuksiin liittyviä poikkeamia myös palvelun ohjausryhmässä, joka 
kokoontuu 1-2 kertaa vuodessa. 
 
Aloite: 



 

 

Tässä nopea katsaus asiakaskokemukseen ulkoistetun palvelun 
toimivuudesta arjen työn keskellä. Asioista on kokoustettu Monetran 
kanssa, mutta viisasten kiveä paremmin toimivien järjestelmien osalta ei 
ole löydetty. 
 
Vastine:  
Aloitteessa ei kerrota tarkemmin kuka on kokoustanut kenenkin kanssa, 
joten mainittuihin kokouksiin ja niiden tuloksiin ei voida ottaa kantaa. 
Viittaamme aiemmin kerrottuihin säännöllisiin yhteistyö- ja 
työpalavereihin kaupungin ja Monetran edustajien kanssa ja käsityksemme 
mukaan niissä käsiteltyt asiat on saatu ratkaistua. Järjestelmien osalta 
voitaneen todeta, ettei kaupungin omistamien (esim. Webtallennus) 
järjestelmien toimimattomuus ole Monetrasta johtuvaa. Kaupunki päättää 
omalta osaltaan, mitä järjestelmiä otetaan käyttöön joko suoraan tai 
Monetran kautta. 
 
Aloite: 
Esitämme, että valtuustolle esitetään vertailu toteutuneista kuluista eri 
vuosilta palvelun ulkoistamisen jälkeen verraten indeksikorjattuun 
perusvuoteen 2019. Eriteltynä toivotaan perussopimuksen kustannusta ja 
lisätyökustannuksia Lisäksi tulee arvioida vaihtoehto tehdä taloushallinto 
omana työnä. Päällekkäisen työn tekemisen kustannusta on erittäin 
vaikeaa arvioida, mutta otetaan huomioon, että sellaista on 
nykyjärjestelmässä ihan liian paljon. 
 
Vastine: 
Kustannusten laskeminen aloitteessa esitetyllä tavalla ei valitettavasti 
johda oikeaan ja realistiseen lopputulemaan, koska vuosien aikana on 
tapahtunut paljon muutoksia ja nämä tulisi ottaa huomioon laskennassa. 
Ensinnäkin vuosien aikana on Monetran kautta otettu käyttöön useita 
tietojärjestelmiä (mm. P2P -ostolaskujen kierrätysjärjestelmä, M2 -matka- 
ja kululaskujärjestelmä, Assets -käyttöomaisuuskirjanpito, FPM -
taloussuunnittelu- ja konsernitilinpäätösjärjestelmä), joiden järjestelmien 
hankintahintaa käyttöönottoprojekteineen suoraan kaupungille on 
haasteellista arvioida. Toinen merkittävä asia on Raahen Seudun 
hyvinvointikuntayhtymän toiminnan siirtyminen Pohteelle vuoden 2023 
alusta lukien. Sitä ennen Hyvinvointikuntayhtymän talous- ja 
palkanlaskennan palvelut tuotettiin kaupungin palvelutoimistossa. Tämä 
henkilöresurssi olisi joka tapauksessa kuntayhtymän toimintojen siirron 
myötä siirtynyt Monertalle ja kaupungin olisi pitänyt rekrytoida lisää 
henkilöstöä, jotta toiminta olisi voitu turvata katkeamattomana. Edellä 
kuvattujen suurimpien tekijöiden lisäksi huomioitavaksi tulee monia muita 
tekijöitä, joista mm. kaupungin sisäisten erien ja vyörytysten 
kohdentaminen täysimääräisenä laskentaan mukaan. Loppupäätelmänä 



 

 

toteamme, että kaikkien muuttuneiden tekijöiden huomioiminen ja 
arviointi sekä niiden kustannusvaikutusten laskeminen ja arviointi vaatii 
laajaa ja kattavaa selvitystä, jotta pystytään tuottamaan riittävän oikea, 
laadukas ja vertailukelpoinen lopputulema. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle:  
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen talousjohtaja Päivi Määtän ja 
henkilöstöpäällikkö Seppo Sarlinin valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 46    

566/00.01.04/2024    

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen talousjohtaja Päivi Määtän ja 
henkilöstöpäällikkö Seppo Sarlinin valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Keskustelun kuluessa Seppo Sorvari esitti, että valtuustoaloite palautetaan 
valmisteluun. Marko Anttila kannatti Seppo Sorvarin esitystä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa on tehty 
kaupunginhallituksen esityksestä poikkeava kannatettu muutosesitys, 
joten kaupunginvaltuuston tulee äänestää asiassa. Äänestysmenettelyksi 
puheenjohtaja esitti nimenhuutoäänestystä siten, että ne, jotka 
kannattavat kaupunginhallituksen esitystä, äänestävät JAA, ja ne, jotka 
kannattavat Seppo Sorvarin esitystä, äänestävät EI. Äänestysmenettely 
hyväksyttiin. 
 
Annetussa äänestyksessä kaupunginhallituksen esitys sai 39 JAA-ääntä 
(Ahokas-Tuohinto Pirkko, Kaurala Reijo, Eteläaho Jani, Haapajoki Tita, 
Hanhikorpi Tiina, Rautio Risto, Flink Vesa, Honkala Matti, 
Hummastenniemi Matti, Jaakola Elina, Kallela Jaakko, Karppinen Aimo, 
Oikarinen Matti, Laurila Kari, Lumijärvi Liisa, Maliniemi Arja, Mattila Anu, 
Laurila Matti, Mattila Timo, Mutka-Leinonen Kristiina, Nikula Matti, Nurro 
Sari, Ojala Niilo, Ollanketo Tarja, Törmikoski Jari, Pekkala Sari, Poukkula 



 

 

Pekka, Linna Tapio, Pääkkö Meeri, Saarenpää Eetu, Pihlajamaa Esa, 
Seppänen Jari, Törmi Paavo, Törmäkangas Jonne, Valtanen Pirkko, Ylikulju 
Elsi, Ylisirniö Esa, Ylisirniö Kirsi, Äijälä Samuli) ja Seppo Sorvarin esitys sai 4 
EI-ääntä (Anttila Marko, Hänninen Katja, Lehmusketo Viljo, Sorvari Seppo)  
 
Puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuusto on äänin 39 - 4, hyväksynyt 
kaupunginhallituksen esityksen asiassa.
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Valtuustoaloite: Kuntien yritysbarometrin käsittely 

 
Kaupunginhallitus 14.04.2025 § 139 
  
Valmistelija Kehitysjohtaja Pasi Pitkänen 

 Valtuutettujen Paavo Törmi ja Matti Hummastenniemi valtuustoaloite 
27.5.2024: 

 Suomen Yrittäjät julkisti jälleen kuntien yritysbarometrin pari viikkoa sitten 
Turussa. Tähän vuosittain julkaistavaan kyselyyn vastasi Raahen 
kaupungissa toimivista yrityksistä lähes sata. Vaikka tuloksissa oli tällä 
kertaa pientä paranemista, eivät tulokset tälläkään kertaa olleet 
kaupungin kannalta mairittelevia. 

 Sijoituimme monen mittarin osalta kyselyyn vastanneiden mielestä aivan 
häntäpäähän. Varsinkin me; kaupungin poliittiset päättäjät saimme 
kyselyssä toiminnastamme erittäin heikot tulokset. 

 Arvoisa puheenjohtaja, hyvät valtuutetut: 

 Ehdotammekin, että Raahen kaupunginvaltuusto kutsuu Raahen yrittäjien 
edustajan seuraavaan kaupunginvaltuuston kokoukseen, jossa yrittäjien 
kuntabarometriä käydään yhteisesti läpi. Toivomme vastaavaa käsittelyä 
myös kaupunginhallitukseen ja lautakuntiin. Kehittämislautakunnan osalta 
tämä on luonnollisesti itsestään selvyys. Toivottavasti myös jokainen 
valtuutettu tutustuu laajaan aineistoon mikä on julkaistu Suomen 
yrittäjien nettisivuilla. 

 Raahessa 27.05.2024 

 Raahen Kehittämislautakunnan puheenjohtaja Paavo Törmi ja Raahen 
Kehittämislautakunnan varapuheenjohtaja Matti Hummastenniemi 

 Kehitysjohtaja Pasi Pitkäsen vastaus 14.4.2025: 

 Pohjois-Pohjanmaalla ja myös valtakunnallisesti tehdään ja julkaistaan 
useita erilaisia yrityksille suunnattuja kyselytutkimuksia ja barometreja. 
Näistä laaja-alaisin ja tunnetuin on Suomen Yrittäjien kahden vuoden 
välein tehtävä Kuntabarometri. Raahen seudun kehitys toteuttaa 
vuosittain puhelinkyselynä toteutettavan oman Yritysbarometrin. Näiden 



 

 

eri barometrien tuloksia on käsitelty ja esitelty myös Raahen kaupungin 
luottamuselimissä. Käsittely ei ole ollut johdonmukaista tai toistuvaa, vaan 
enemmänkin tapauskohtaista. 

 Tapauskohtaista toimintamallia on syytä muuttaa ja tehdä siitä 
johdonmukaisempi eri tutkimusten ja barometrien julkaisun yhteydessä 
toetutettava vakiintunut käytäntö. 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle: 
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen kehitysjohtaja Pasi Pitkäsen valmistelema 
vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 47    

482/00.01.04/2024    

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen kehitysjohtaja Pasi Pitkäsen valmistelema 
vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.
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Valtuustoaloite: Hanketyöntekijän palkkaaminen EU-hankeavustusten hakemiseksi 
Raahen kaupungille kolmen vuoden kokeiluna 

 
Kaupunginhallitus 14.04.2025 § 140 
  
Valmistelija Kehitysjohtaja Pasi Pitkänen ja hallintojohtaja Matti Bergman 

 Valtuutettu Anu Mattilan esittämä Raahen Perussuomalaiset 
valtuustoryhmän valtuustoaloite 24.2.2025: 

 Hanketyöntekijän palkkaaminen EU-hankeavustusten hakemiseksi Raahen 
kaupungille kolmen vuoden kokeiluna. 

 Raahen kaupungilla on monia kehittämistarpeita ja mahdollisuuksia, 
joiden toteuttamista voidaan edistää EU-rahoituksen avulla. EU tarjoaa 
monia erilaisia rahoitusohjelmia, joiden avulla voidaan tukea muun 
muassa infrastruktuurihankkeita, elinkeinoelämän kehittämistä, 
koulutusta, kulttuuria ja ympäristöhankkeita. Hyödyntääksemme näitä 
mahdollisuuksia tehokkaasti ehdotamme, että Raahen kaupunki palkkaa 
hanketyöntekijän, jonka tehtävänä on EU-hankeavustusten hakeminen ja 
hankkeiden koordinointi. 

 Ehdotamme, että hanketyöntekijä palkataan aluksi kolmen vuoden 
määräaikaisella sopimuksella, jonka aikana arvioidaan työn tuloksia ja 
vaikutuksia kaupungin kehitykseen. Hanketyöntekijän päätehtäviä olisivat: 

 • EU-rahoitusmahdollisuuksien kartoitus ja hakeminen 

 • Hankesuunnitelmien laatiminen ja toteutuksen koordinointi 

 • Kaupungin eri toimialojen tukeminen hankerahoituksen 
hyödyntämisessä 

 • Yhteistyö alueellisten, kansallisten ja kansainvälisten kumppaneiden 
kanssa 

 • Hankehallinnon ja raportoinnin toteuttaminen 

 Kokemukset muista kunnista osoittavat, että hanketyöntekijän avulla 
voidaan merkittävästi lisätä EU-rahoituksen hakemista ja siten edistää 
kaupungin kehitystavoitteita ilman merkittävää omaa rahoitusosuutta. 



 

 

Hanketyöntekijä voi tuoda kaupungille pitkällä aikavälillä huomattavia 
taloudellisia ja toiminnallisia hyötyjä. 

 Hanketyötekijä voisi tienata oman palkkansa, ja paljon enemmän, jos 
hankerahoitusta saadaan Raaheen huomattavasti nykyistä enemmän. 

 Ehdotamme, että Raahen kaupunki ryhtyy valmistelemaan 
hanketyöntekijän palkkaamista ja arvioi mahdollisia rahoituslähteitä työn 
toteuttamiseen. 

 Kehitysjohtaja Pasi Pitkäsen ja hallintojohtaja Matti Bergmanin vastaus 
14.4.2025: 

 Suomen liittyessä EU:hun vuonna 1995, julkisen sektorin toteuttama 
kehittämistoiminta siirtyi lähes kokonaan hankkeilla toteutettavaksi ja 
rahoitettavaksi. Raahen kaupungilla on kaikilla toimialoilla hanketoimintaa. 
Rahoituslähteet vaihtelevat kansallisista ministeriöiden rahoituksista EU-
rahoitusinstrumenttien kautta toteutettaviin hankkeisiin. Hankkeita ei 
toteuteta vain hankkeiden vuoksi. Toteutetut hankkeet ovat 
kaupunkistrategian mukaisia ja niiden toteuttaminen on ollut perusteltua. 
Käytännössä hanketoiminnalla monistetaan budjetoitua kuntarahoitusta ja 
siten kasvatetaan kaupungin ja koko seudun kehittämistoiminnan 
volyymia. Kuluvalla valtuustokaudella on toteutettu noin 70 hanketta, 
joiden budjettien kokonaisvolyymi on noin 12 miljoonaa euroa. 

 Raahen kaupungilla, Raahen seudun kehityksellä ja kaupunkikonsernilla on 
useita henkilöitä, joilla on ammattitaitoa erilaisten hankehakemusten 
kirjoittamiseen. Kaupungilla ei ole päätoimista hankekirjoittajaa, eikä 
kaupungilla ei ole tällä hetkellä budjetoituina palkkakuluja 
hankekirjoittajalle. Hankekirjoittajan palkan jyvittäminen eri hankkeisiin ei 
ole teknisesti tarkoituksenmukaista eikä rahoittajien ohjeistuksen mukaan 
useinkaan mahdollista. Mikäli valtuustoaloitteen mukainen kokeilu 
aloitettaisiin, tuli hankekirjoittajalle budjetoida vuosille 2026-2028 
erillinen rahoitus. Tämän lisäksi kaupungin tulisi lisätä budjettiin varattua 
hankkeiden omarahoitusosuutta, sillä ilman omarahoitusosuutta olevaa  
hankerahaa ei ole saatavilla. Viimeaikainen kehitys on ollut päinvastaista, 
sillä budjetin tasapainottamistoimenpiteiden yhteydessä on hankkeiden 
omarahoitusosuusvarauksia pienennetty. 

 Hankekirjoittaja on yleishenkilö. Jotta häntä voitaisiin hyödyntää 
optimaalisesti, tulisi hänen olla tiiviissä yhteistyössä eri toimialoihin. 
Toimialojen tulisi osoittaa erillistä henkilöresurssia hankekirjoittajan 
tueksi. Hankkeiden haut ovat pistemäisiä ja keskittyvät tiettyihin 
ajankohtiin. Mikäli kokoaikainen hankekirjoittaja palkattaisiin, täytyisi 
hänen toimenkuvaansa olla mahdollista liittää tarvittaessa myös muita 



 

 

työtehtäviä. Työajan käytön optimoimiseksi täytyisi myös selvittää, voisiko 
kaupungilla olla yhteinen hankekirjoittaja jonkin muun toimijan kanssa. 

 Hankkeiden hyödyllisyydestä, vaikuttavuudesta ja tarpeellisuudesta on 
tullut tällä valtuustokaudella eri valtuustoryhmiltä mm. 
budjettivalmisteluiden yhteydessä erilaisia näkemyksiä. Osa 
valtuustoryhmistä on ollut sitä mieltä, että hankkeiden määrää ja 
hankeisiin käytettyä omarahoitusosuutta tulisi vähentää tai ainakin 
uudelleen suunnata. Valtuustoryhmiltä on tullut myös vahvaa evästystä 
siihen suuntaa, että kaupungin henkilöstön määrää tulee vähentää, ei 
lisätä. Kaupunkiorganisaatiossa on tällä hetkellä esimerkiksi 
tulevaisuuslautakunnan osalta selkeää ja kriittistä resurssivajausta, joka 
tulisi saada hoidettua ennen hankekirjoittajan tyyppisiä lisärekrytointeja. 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle: 
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen kehitysjohtaja Pasi Pitkäsen ja 
hallintojohtaja Matti Bergmanin valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 48    

196/00.01.04/2025    

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen kehitysjohtaja Pasi Pitkäsen ja 
hallintojohtaja Matti Bergmanin valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Keskustelun kuluessa Jari Seppänen teki seuraavanlaisen esityksen: 
"Kaupunginvaltuusto ei voi todeta valtuustoaloitetta loppuun käsitellyksi 
hallintojohtajan ja kehitysjohtajan vastauksen pohjalta, vaan edellyttää, 
että seuraavat toimenpiteet selvitetään ja valmistellaan edelleen: 
 
1. Hankekirjoittajan rekrytointimahdollisuudet tulee selvittää 
perusteellisemmin – Ei voida jättää huomiotta, että nykyisellään suuri osa 
kaupungin kehittämistoiminnasta rahoitetaan hankkeiden kautta. Koska 
hankehakemusten laatu ja määrä vaikuttavat suoraan siihen, miten paljon 
ulkopuolista rahoitusta kaupunki saa, tulisi harkita, voisiko 



 

 

hankekirjoittajan rekrytointi pitkällä aikavälillä olla kustannusneutraali tai 
jopa tuottava investointi. 
 
2. Kokeiluluontoista mallia tulee valmistella – Kokoaikaisen 
hankekirjoittajan palkkaamisen sijaan pitää harkita esityksessä mainittua 
määräaikaista kokeilua (esim. 3 vuotta), jonka aikana selvitetään, 
parantaako hankekirjoittaja kaupungin hankesalkkua ja rahoituksen 
saantia. Kokeilun tuloksia tulee seurata ja arvioida määrällisesti ja 
laadullisesti vuosittain. 
 
3. Mahdollisuus yhteistyöhön muiden toimijoiden kanssa tulee kartoittaa 
aktiivisesti – Esityksessä mainittu yhteistyö muiden kuntien tai alueellisten 
toimijoiden kanssa on kannatettava idea. Tällainen malli voi keventää 
kaupungin omaa kustannusrasitusta ja lisätä osaamista. 
 
4. Resursointia ei tule tarkastella nollasummapelinä – On tärkeää 
tunnistaa, että kehittämistyön laiminlyönti voi pidemmän päälle johtaa 
kaupungin kilpailukyvyn ja elinvoiman heikkenemiseen. 
Kehittämistoiminnan tueksi osoitettu resurssi ei ole vastoin henkilöstön 
vähentämistavoitteita, mikäli se mahdollistaa tuottavampaa toimintaa ja 
ulkopuolisen rahoituksen lisäämistä. 
 
5. Kaupungin strategiatavoitteet edellyttävät proaktiivista kehittämistä – 
Mikäli kaupungin strategia edellyttää aktiivista hanketoimintaa, tulee sen 
tueksi osoittaa myös riittävät resurssit. Ilman operatiivista kapasiteettia ei 
voida realistisesti toteuttaa strategisia tavoitteita. 
 
Päätösesitys: Asia palautetaan valmisteluun ja tuodaan uudelleen 
kaupunginvaltuuston käsittelyyn vuoden 2025 aikana." 
Meeri Pääkkö ja Jonne Törmäkangas kannattivat Jari Seppäsen esitystä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa on tehty 
kaupunginhallituksen esityksestä poikkeava kannatettu muutosesitys, 
joten kaupunginvaltuuston tulee äänestää asiassa. Äänestysmenettelyksi 
puheenjohtaja esitti nimenhuutoäänestystä siten, että ne, jotka 
kannattavat kaupunginhallituksen esitystä, äänestävät JAA, ja ne, jotka 
kannattavat Jari Seppäsen esitystä, äänestävät EI. Äänestysmenettely 
hyväksyttiin. 
 
Annetussa äänestyksessä kaupunginhallituksen esitys sai 35 JAA-ääntä 
(Ahokas-Tuohinto Pirkko, Anttila Marko, Kaurala Reijo, Eteläaho Jani, 
Haapajoki Tita, Rautio Risto, Flink Vesa, Honkala Matti, Hummastenniemi 
Matti, Hänninen Katja, Jaakola Elina, Karppinen Aimo, Oikarinen Matti, 
Laurila Kari, Lehmusketo Viljo, Lumijärvi Liisa, Maliniemi Arja, Laurila Matti, 



 

 

Mutka-Leinonen Kristiina, Nikula Matti, Nurro Sari, Ojala Niilo, Ollanketo 
Tarja, Törmikoski Jari, Pekkala Sari, Poukkula Pekka, Linna Tapio, 
Pihlajamaa Esa, Sorvari Seppo, Törmi Paavo, Valtanen Pirkko, Ylikulju Elsi, 
Ylisirniö Esa, Ylisirniö Kirsi, Äijälä Samuli) ja Jari Seppäsen esitys sai 8 EI-
ääntä (Hanhikorpi Tiina, Kallela Jaakko, Mattila Anu, Mattila Timo, Pääkkö 
Meeri, Saarenpää Eetu, Seppänen Jari, Törmäkangas Jonne)  
 
Puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuusto on äänin 35 - 8, hyväksynyt 
kaupunginhallituksen esityksen asiassa.
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Valtuustoaloite: Selvitys hanketoiminnasta 

 
Kaupunginhallitus 14.04.2025 § 141 
  
Valmistelija Kehitysjohtaja Pasi Pitkänen ja hallintojohtaja Matti Bergman 

 Valtuutettu Antero Aulakosken valtuustoaloite 26.2.2024: 

 Hanketoiminnalla on merkittävä rooli kuntien kehittämisessä. 
Hanketoiminnan avulla kunnat voivat saada lisärahoitusta erilaisiin 
kehityshankkeisiin, jotka saattavat muuten jäädä toteuttamatta tai joihin 
kunnan omat resurssit eivät riitä. Hanketoiminta kannustaa innovaatioihin 
ja uusien ideoiden kehittämiseen. Hankkeiden avulla kunnat voivat kokeilla 
ja testata uusia ratkaisuja ja toimintamalleja. Hanketoiminta luo 
mahdollisuuksia verkostoitumiselle muiden kuntien, organisaatioiden ja 
yritysten kanssa. Näiden verkostojen avulla kunta voi oppia muiden 
kokemuksista ja hyödyntää parhaita käytäntöjä omassa kehitystyössään. 
Hankkeiden kautta asukkaat voivat osallistua oman kuntansa 
kehittämiseen ja vaikuttaa päätöksentekoon esimerkiksi erilaisten 
osallistavien työpajojen ja kuulemisten kautta. Hankkeiden avulla voidaan 
kohdentaa resursseja ja panostuksia erilaisiin tiettyihin haasteisiin ja 
ongelmiin, kuten työttömyyden vähentämiseen, nuorten syrjäytymisen 
ehkäisyyn tai ympäristönsuojeluun.  

 Esitän, että kaupunginhallitus antaa valtuustolle selvityksen tämän 
toimikauden aikana käynnistyneistä hankkeista tavoitteineen sekä 
selvityksen hankkeisiin käytetystä omarahoituksesta ja tärkeimpänä; mitä 
konkreettisia tuloksia kaupungin kehittämisessä hankkeilla on saatu viime 
vuosina aikaan? 

 Kehitysjohtaja Pasi Pitkäsen ja hallintojohtaja Matti Bergmanin vastaus 
14.4.2025: 

 Suomen liittyessä EU:hun vuonna 1995, julkisen sektorin toteuttama 
kehittämistoiminta siirtyi lähes kokonaan hankkeilla toteutettavaksi ja 
rahoitettavaksi. Raahen kaupungilla on kaikilla toimialoilla hanketoimintaa. 
Rahoituslähteet vaihtelevat kansallisista ministeriöiden rahoituksista EU-
rahoitusinstrumenttien kautta toteutettaviin hankkeisiin. Kuluvalla 
valtuustokaudella on toteutettu ja meneillään noin 80 hanketta, joiden 
budjettien kokonaisvolyymi on noin 12,5 miljoonaa euroa.  



 

 

 Liitteenä olevassa koonnissa on kuvattu ne hankkeet, joissa kaupunki on 
ollut pää- tai osatoteuttajana ja joissa kaupungilla on ollut käytössä omaa 
henkilöresurssia. Tämän lisäksi kaupunki on ollut rahoittamassa joitain 
hankkeita, joissa ei ole ollut omaa henkilöresurssia. Tyypillisesti nämä 
hankkeet ovat olleet korkeakoulujen kanssa toteutettavia verkosto- ja 
tutkimushankkeita tai hankkeita, joiden toimenpiteet ulottuvat ja ovat 
tarjolla Raahessa toimiville yrityksille. 

Liite Hankekoonti  

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle:  
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen kehitysjohtaja Pasi Pitkäsen ja 
hallintojohtaja Matti Bergmanin valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 49    

166/00.01.04/2024    

Liite Hankekoonti  

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen kehitysjohtaja Pasi Pitkäsen ja 
hallintojohtaja Matti Bergmanin valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.
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Valtuustoaloite Haantien yksityistien luovuttamisesta kaupungille 

 
Kaupunginhallitus 14.04.2025 § 142 
  
Valmistelija Hallintojohtaja Matti Bergman 

 Valtuutettu Jaakko Kallela on jättänyt 24.6.2024 valtuustoaloitteen 
muodossa vetoomuksen Haantien yksityistien luovuttamisesta Raahen 
kaupungille. Vetoomuksessa todetaan tien varrella sijaitsevan koulun, 
valaistun pururadan ja frisbeegolfradan sekä tien olevan luonteeltaan 
läpiajotie. Oheismateriaalina on esitetty liikenteen mittauksia, joista 
voidaan poimia KVL (keskimääräinen vuorokausiliikenne) lukema 249. 

 Kuntatekniikan päällikkö Mikael Yrityksen vastaus 9.4.2025: 

Kyseisellä alueella ei ole asemakaavaa. Tie on hallinnolliselta 
luokitukseltaan yksityistie, jolla osakkaita on tien yksiköinnin mukaan 75 
kpl. Raahen kaupungille on laskettu tonnikilometrejä noin 13600 kpl, mikä 
on 22,6 % koko tien yksikkömäärästä.  

Kaupungilla ei ole velvollisuutta ottaa tietä kunnossapidettäväkseen. Tie ei 
ole alueidenkäyttölain määritelmien mukainen katualue, jolle rakentamis- 
ja kunnossapitovelvoite kohdistuisi. Alueidenkäyttölain 86 § mukaisesti: 
”Kadunpitovelvollisuus alkaa, kun asemakaavan mukaisen toteutuneen 
maankäytön liikennetarve sitä edellyttää eikä kadun rakentamisesta 
kunnalle aiheutuvia kustannuksia ole pidettävä kohtuuttomina kadun 
rakentamisella tyydytettävään liikennetarpeeseen verrattuna.” Lisäksi 
samaisen pykälän mukaisesti kunnossa- ja puhtaanapitovelvoitteet alkavat 
vasta kun siitä on tehty kadunpitopäätös.  

Rakennetun ympäristön lautakunta on 19.6.2013 § 110 määritellyt 
periaatteet Raahen kaupungin alueella sijaitsevien yksityisteiden 
avustamisesta. Tämä toteuttaa yksityistielain mukaista kunnan 
mahdollisuutta avustaa yksityisteitä alueellaan. Yksityisteiden avustaminen 
ei ole kuitenkaan velvoite. Haantien yksityistie kuuluu päätöksen mukaan 
luokkaan 2, johon sisältyy mm. sellaiset tiet, joilla on merkittävä 
läpikulkuliikenteen osuus. Tämä tarkoittaa sitä, että teiden 
omavastuutöitä ovat mm. tien reuna-alueiden raivaus, tieluiskien niitto, 
aurausviittojen pystytys ja höylättävillä teillä höyläysten välillä syntyneiden 
kuoppien tasaus sekä tarvittavat tien perusparannukset. Tien 



 

 

talvikunnossapito kuuluu jo avustusperiaatteiden mukaan kaupungille 
muilta osin, mikä itsessään on merkittävä lisäys tien kokonaisuuden 
kunnossapitoon maksettavien yksikköjen lisäksi. 

Lisäksi tien valaistus on siirretty tiekunnan vastuulle rakennetun 
ympäristön lautakunnan päätöksellä 29.6.2021 § 99. Tämä päätös on ollut 
osa talouden tasapainottamistoimenpiteitä. Yksityisteiden osalta 
määrärahat eivät tule riittämään laajempaan kunnossapitoon ja 
velvoitteisiin kaupungin osalta. Vuonna 2024 budjetti ylittyi 11 000 €:lla 
kyseisellä kustannuspaikalla ja vuonna 2023 vielä enemmän.  

Raahen kaupunki ei ole yksinään velvollinen hoitamaan tien kunnossa- ja 
puhtaanapitoa minkään lain johdosta. Suhteutettaessa KVL lukemaa 
katualueille, kyseinen määrä vastaa pientaloalueen asuntokatua tai 
huoltoliikenteen väylää tai henkilöautojen pysäköintialuetta (KATU2020). 
Seuraava luokitus alaspäin on jo jalkakäytävä. Yksityisteiden tasapuolisen 
kohtelun turvaamiseksi kaupungin ei tule ottaa vastuuta Haantien 
yksityistiestä. Mikäli kunnossapito otettaisiin Raahen kaupungin vastuulle, 
tulisi yhdenvertaisen kohtelun johdosta kaupungin ottaa myös muut 2-
luokan yksityistiet vastuulleen, joilla on merkittävää läpiajoliikenteen 
osuutta (kaikkiaan 11kpl). Tämä lisäisi kustannuksia entisestään 
yksityisteiden kustannuspaikalla ja vaatii lautakunnan päätöksen 
muuttamista. 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle: 
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen kuntatekniikan päällikkö Mikael Yrityksen 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 50    

569/00.01.04/2024    

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen kuntatekniikan päällikkö Mikael Yrityksen 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 



 

 

Päätös Hyväksyi esityksen.
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Valtuustoaloite: Julkinen yritys- ja palveluhakemisto Raahen kaupungin 
verkkosivuille 

 
Kehittämislautakunta 08.04.2025 § 58 
  
Valmistelija Kehitysjohtaja Pasi Pitkänen 

 Raahen Keskustan valtuustoryhmän valtuustoaloite: Ehdotamme, että 
Raahen kaupunki perustaisi verkkosivuilleen paikallisia yrittäjiä ja 
toimijoita tukeakseen julkisen yritys- ja palveluhakemiston, johon jokainen 
raahelainen yritys, mutta myös esimerkiksi paikallinen yhdistys tai seura 
voisivat vapaaehtoisesti lisätä oman toimintansa. Esimerkkiä tähän voi 
hakea esimerkiksi Kalajoen yritys- ja palveluhakemistosta 
(https://kalajoki.yrityshakemistot.fi/fi). 

Yritys- ja palveluhakemisto helpottaisi paikallisten yrittäjien ja muiden 
toimijoiden näkyvyyden parantamista sekä etenkin paikallisten 
asiakkaiden tavoitettavuutta. Yritys-, yhdistys- ja seuratoimijoiden 
palveluhakemisto (yhdessä tai erikseen) vahvistaisi paitsi paikallisten 
palveluiden tunnettuutta, mutta olisi myös konkreettinen keino tukea 
paikallisia toimijoita sekä Raahen elinkeinoelämää ja toimintaympäristöä. 

Tästä perustettavasta yritys- ja palveluhakemistosta tulisi viestiä näkyvästi 
raahelaisille yrityksille ja toimijoille, mutta tietenkin myös kaupunkilaisille 
sen mahdollistaman hyödyn saavuttamiseksi. 

Elina Jaakola ja keskustan valtuustoryhmä KV 27.1.2025 

Kehitysjohtaja Pasi Pitkäsen vastaus 8.4.2025: 

Raahen kaupungin yrityshakemiston uudelleen luominen on 
lähtökohtaisesti kannatettava ajatus. Raahen kaupungilla / Raahen seudun 
kehityksellä on ollut aikaisemmin käytössään julkinen yrityshakemisto. 
Hakemiston yritysdata luettiin suoraan Raahen seudun kehityksen 
asiakasrekisterin tietokannasta, jota päivitettiin manuaalisesti 
mahdollistaen yritysten toiveiden mukaisten nimi-, yhteys- ja 
osoitetietojen esittämisen. Hakemisto poistui käytöstä palveluntarjoajan 
järjestelmämuutosten seurauksena. 



 

 

Yrityshakemistoa luotaessa tulee ottaa huomioon muutamia seikkoja: 

- Mikäli hallinnoija on Raahen seudun kehitys, tulee hakemiston olla 
seutukunnallinen. 

- Mikäli päädytään ratkaisuun, jossa hakemisto koostuu automaattisesti 
päivittyvistä julkisista yritystiedoista, osa yrityksistä ei näy 
hakemistossa ja vastaavasti hakemisto saattaa sisältää myös yrityksiä, 
jotka eivät toimi aktiivisesti. On myös yrityksiä, jotka eivät halua 
tietojensa näkyvän julkisesti tarjolla olevassa hakemistossa. 

- Yrityshakemiston käyttöönotto edellyttää eri teknisten vaihtoehtojen 
tarkastelua sekä erillistä rahoitusta. 

- Hakemiston tietojen editointi ja räätälöinti asiakastoiveiden mukaan 
edellyttää henkilöresurssien käyttämistä. 

Yhdistysten ja seuratoimijoiden palveluiden mukaan ottaminen on sen 
sijaan merkittävästi yrityshakemiston käyttöönottoa vaativampaa, koska 
näiden toimijoiden yhteystietojen ajan tasalla pitäminen ja palveluiden 
esille saaminen edellyttää toimijoiden omaa aktiivisuutta sekä käytännössä 
myös Raahen kaupungilta henkilöresurssin osoittamista hakemiston 
editointiin ja ylläpitoon. Raahen kaupungin ei ole tarkoituksenmukaista 
luoda seuroille tai yhdistyksille omaa hakemistoa, koska seurat ja 
yhdistykset voivat jo tällä hetkellä tehostaa näkyvyyttään lisäämällä 
yhteystietonsa ja tietoa toiminnastaan valtakunnallisesti ja alueellisesti 
toimivaan Lähellä.fi-verkkopalveluun. Verkkopalveluun kirjautuneet 
toimijat näkyvät automaattisesti myös kaupungin verkkosivujen 
yhdistyslistauksessa. 

Liitteet Valtuustoaloite: Julkinen yritys- ja palveluhakemisto Raahen kaupungin 
verkkosivuille, valtuutettu Elina Jaakola 

Esittelijä Kehitysjohtaja Pitkänen Pasi 

Päätösesitys  Kehittämislautakunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle: 
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen kehitysjohtaja Pasi Pitkäsen valmistelema 
vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

Kaupunginhallitus 14.04.2025 § 143 



 

 

  
Valmistelija Kehitysjohtaja Pasi Pitkänen 

Liite Valtuustoaloite: Julkinen yritys- ja palveluhakemisto Raahen kaupungin 
verkkosivuille, valtuutettu Elina Jaakola 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle: 
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen kehitysjohtaja Pasi Pitkäsen valmistelema 
vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 51    

108/00.01.04/2025    

Liitteet Valtuustoaloite: Julkinen yritys- ja palveluhakemisto Raahen kaupungin 
verkkosivuille, valtuutettu Elina Jaakola 

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen kehitysjohtaja Pasi Pitkäsen valmistelema 
vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.



 
Raahen kaupunki Pöytäkirja 4/2025  75 
 
Kaupunginhallitus § 144 14.04.2025 
Kaupunginvaltuusto § 52 28.04.2025 
 

 

Valtuustoaloitteet 2024 

 
Kaupunginhallitus 14.04.2025 § 144 
  
Valmistelija Hallintojohtaja Matti Bergman 

 Raahen kaupungin hallintosäännön §:t 126 ja 127, valtuutetun aloite- ja 
kyselyoikeus: 

 126 § Valtuutettujen aloitteet 

 Kokouskutsussa mainittujen asioiden käsittelyn jälkeen valtuustoryhmällä 
ja valtuutetulla on oikeus tehdä kirjallisia aloitteita kunnan toimintaa ja 
hallintoa koskevissa asioissa. Aloite toimitetaan valtuuston kokouksen 
sihteerille. 

 Aloite on sitä enempää käsittelemättä lähetettävä kaupunginhallituksen 
tai muun toimielimen valmisteltavaksi. Valtuusto voi päättää, että 
aloitteessa tarkoitetun asian valmistelusta käydään lähetekeskustelu. 
Kaupunginhallitus, asian käsittelevä toimielin tai viranhaltija päättää 
aloitteen käsittelystä kaupunginjohtajan lähettämänä. 

 Kaupunginhallituksen on vuosittain huhtikuun loppuun mennessä 
esitettävä valtuustolle luettelo edellisenä vuotena valtuutettujen 
tekemistä ja käsittelyyn lähetetyistä aloitteista. Samalla on ilmoitettava, 
mihin toimenpiteisiin niiden takia on ryhdytty, jotta valtuusto voi todeta, 
mitkä aloitteista on käsitelty loppuun. 

 127 § Kunnanhallitukselle osoitettava kysymys 

 Vähintään neljäsosa valtuutetuista voi tehdä kaupunginhallitukselle 
kirjallisen kysymyksen kunnan toiminnasta ja hallinnosta. 

 Kaupunginhallituksen on vastattava kysymykseen viimeistään valtuuston 
kokouksessa, joka ensiksi pidetään kolmen kuukauden kuluttua 
kysymyksen tekemisestä. 

 Jos kysymystä käsiteltäessä tehdään kannatettu ehdotus tilapäisen 
valiokunnan asettamisesta selvittämään kysymyksessä tarkoitettua asiaa, 
valtuuston on päätettävä, asetetaanko tilapäinen valiokunta. Muuta 
päätöstä ei asiassa saa tehdä. 



 

 

Liite Valtuustoaloitteet 2024 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle: 
 
Merkitään valtuutettujen/valtuustoryhmien aloitteet ja kysymykset 
vuodelta 2024 sekä niistä aiheutuneet toimenpiteet tiedoksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 52    

67/00.01.04/2024    

Liite Valtuustoaloitteet 2024 

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Merkitään valtuutettujen/valtuustoryhmien aloitteet ja kysymykset 
vuodelta 2024 sekä niistä aiheutuneet toimenpiteet tiedoksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.
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Kuntalaisaloitteet 2024 

 
Kaupunginhallitus 14.04.2025 § 145 
  
Valmistelija Hallintojohtaja Matti Bergman 

 Kuntalaki 23 § Aloiteoikeus 

 Kunnan asukkaalla, kunnassa toimivalla yhteisöllä ja säätiöllä sekä sillä, 
joka omistaa tai hallitsee kiinteää omaisuutta kunnassa, on oikeus tehdä 
aloitteita kunnan toimintaa koskevissa asioissa. Aloitteen tekijälle on 
ilmoitettava aloitteen johdosta suoritetut toimenpiteet. 

 Lisäksi palvelun käyttäjällä on oikeus tehdä aloitteita kyseistä kunnan 
palvelua koskevassa asiassa. 

 Valtuuston tietoon on saatettava vähintään kerran vuodessa sen 
toimivaltaan kuuluvissa asioissa tehdyt aloitteet ja niiden johdosta 
suoritetut toimenpiteet. 

 Raahen kaupungin hallintosääntö §:t 155, 156 ja 157, aloitteita koskevat 
määräykset: 

 155 § Aloiteoikeus 

 Kunnan asukkaalla sekä kunnassa toimivalla yhteisöllä ja säätiöllä on 
oikeus tehdä aloitteita kunnan toimintaa koskevissa asioissa. Palvelun 
käyttäjällä on oikeus tehdä aloitteita palveluaan koskevassa asiassa. 

 Aloite tulee tehdä kirjallisesti tai sähköisellä asiakirjalla. Aloitteesta tulee 
käydä ilmi, mitä asia koskee sekä aloitteen tekijän nimi, kotikunta ja 
yhteystiedot. 

 156 § Aloitteen käsittely 

 Aloitteen käsittelee se kunnan viranomainen, jolla on toimivalta tehdä 
päätöksiä aloitteen tarkoittamassa asiassa. Jos toimivaltainen 
viranomainen on toimielin, aloitteista ja aloitteiden perusteella 
suoritetuista toimenpiteistä on annettava toimielimelle tieto jäljempänä 
määrätyllä tavalla. 



 

 

 Kaupunginhallituksen on vuosittain huhtikuun loppuun mennessä 
esitettävä valtuustolle luettelo sen toimivaltaan kuuluvista aloitteista ja 
niiden perusteella suoritetuista toimenpiteistä. Valtuusto voi samalla 
päättää, mitkä aloitteista on loppuun käsitelty. 

 Muun toimielimen kuin valtuuston toimivaltaan kuuluvista aloitteista on 
annettava tieto toimielimelle niiden päättämällä tavalla. Toimielin voi 
samalla päättää, mitkä aloitteista ovat loppuun käsiteltyjä. 

 Jos aloitteen tekijöinä on vähintään kaksi prosenttia kunnan asukkaista, 
aloite on kuuden kuukauden kuluessa vireille tulosta otettava 
toimivaltaisen viranomaisen käsiteltäväksi. 

 157 § Aloitteen tekijälle annettavat tiedot 

 Aloitteen tekijälle on ilmoitettava kuukauden kuluessa aloitteen 
saapumisesta, missä viranomai-sessa aloite käsitellään, arvioitu 
käsittelyaika sekä keneltä saa lisätietoja aloitteen käsittelystä. 

 Sen jälkeen, kun aloite on käsitelty loppuun, aloitteen tekijälle on 
ilmoitettava, onko aloite johtanut toimenpiteisiin. 

Liite Kuntalaisaloitteet 2024 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys  Esitetään kaupunginvaltuustolle: 
 
Merkitään kuntalaisaloitteet vuodelta 2024 sekä niistä aiheutuneet 
toimenpiteet tiedoksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 53    

77/00.01.05/2024    

Liite Kuntalaisaloitteet 2024 

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Merkitään kuntalaisaloitteet vuodelta 2024 sekä niistä aiheutuneet 
toimenpiteet tiedoksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.
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Valtuutettujen aloitteet 

  
Kaupunginvaltuusto 28.04.2025 § 54 

Hallintosääntö 126 § Valtuutettujen aloitteet 

"Kokouskutsussa mainittujen asioiden käsittelyn jälkeen valtuustoryhmällä 
ja valtuutetulla on oikeus tehdä kirjallisia aloitteita kunnan toimintaa ja 
hallintoa koskevissa asioissa. Aloite toimitetaan valtuuston kokouksen 
sihteerille.  

Aloite on sitä enempää käsittelemättä lähetettävä kaupunginhallituksen 
tai muun toimielimen valmisteltavaksi. Valtuusto voi päättää, että 
aloitteessa tarkoitetun asian valmistelusta käydään lähetekeskustelu. 
Kaupunginhallitus, asian käsittelevä toimielin tai viranhaltija päättää 
aloitteen käsittelystä kaupunginjohtajan lähettämänä. 

Kaupunginhallituksen on vuosittain huhtikuun loppuun mennessä 
esitettävä valtuustolle luettelo edellisenä vuotena valtuutettujen 
tekemistä ja käsittelyyn lähetetyistä aloitteista. Samalla on ilmoitettava, 
mihin toimenpiteisiin niiden takia on ryhdytty, jotta valtuusto voi todeta, 
mitkä aloitteista on käsitelty loppuun." 

Hallintosääntö 127 § Kunnanhallitukselle osoitettava kysymys 

" Vähintään neljäsosa valtuutetuista voi tehdä kaupunginhallitukselle 
kirjallisen kysymyksen kunnan toiminnasta ja hallinnosta. 

Kaupunginhallituksen on vastattava kysymykseen viimeistään valtuuston 
kokouksessa, joka ensiksi pidetään kolmen kuukauden kuluttua 
kysymyksen tekemisestä. 

Jos kysymystä käsiteltäessä tehdään kannatettu ehdotus tilapäisen 
valiokunnan asettamisesta selvittämään kysymyksessä tarkoitettua asiaa, 
valtuuston on päätettävä, asetetaanko tilapäinen valiokunta. Muuta 
päätöstä ei asiassa saa tehdä." 

Päätösesitys Merkitään tehdyt aloitteet tiedoksi ja saatetaan ne kaupunginhallituksen 
käsiteltäväksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen ja merkitsi tiedoksi kokouksessa tehdyt seuraavat 
valtuustoaloitteet ja valtuustokysymykset (liitteenä): 



 

 

 
Valtuutetun aloite / Sari Nurro ja Raahen Kokoomuksen valtuustoryhmä / 
Esitys Raahen kaupungin perusopetuksen oppikirjamäärärahoista 
 
Valtuutetun aloite / Sari Nurro ja Raahen Kokoomuksen valtuustoryhmä / 
Esitys yksisuuntaisten katujen poisto ruutukaava-alueelta 
 
Valtuutetun aloite / Jari Seppänen ja Raahen Perussuomalaiset 
valtuustoryhmä / Saunalautalle laituripaikka yleisen saunan ranta-alueen 
yhteyteen Mustaan. 
 
Valtuutetun aloite / Paavo Törmi, Liisa Lumijärvi, Tarja Ollanketo, Sari 
Pekkala, Pekka Poukkula ja Pirkko Valtanen / Sähköisen äänestyksen 
käyttöönotto
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 32, § 33, § 36, § 37, § 38, § 39, § 40, § 41, § 
42, § 43, § 44, § 45, § 46, § 47, § 48, § 49, § 50, § 51, § 52, § 53, § 54 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa 
kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta.
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 34, § 35 

 

Valitusosoitus 

Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella. 

Valitusoikeus 

Päätökseen saa hakea muutosta: 

• se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen 
tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä 

• kunnan jäsen. 

Valitusaika 

Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen 
tiedoksisaannista. 

Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan 
viimeisenä päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä. 

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, 
seitsemän päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista 
sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä 
tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena päivänä viestin lähettämisestä.  

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän 
kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa. 

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen 
päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai 
juhannusaatto tai arkilauantai, saa valituksen tehdä ensimmäisenä 
arkipäivänä sen jälkeen. 

Valitusperusteet 

  Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että 

• päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä, 

• päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai 
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• päätös on muuten lainvastainen. 

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen 
valitusajan päättymistä. 

Valitusviranomainen 

Kunnallisvalitus tehdään Pohjois-Suomen hallinto-oikeudelle.  

Postiosoite:  PL 189, 90101 Oulu 
Käyntiosoite:  Torikatu 34–40, 90100 Oulu  
Sähköpostiosoite:  pohjois-suomi.hao@oikeus.fi 
Faksinumero:  029 56 42841 
Puhelinnumero:  029 56 42800 
Aukioloaika:  arkisin klo 8–16.15 

Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten 
asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/. 

Valituksen muoto ja sisältö 

Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää 
vaatimuksen kirjallisesta muodosta. 

Valituksessa on ilmoitettava: 

1) päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös); 

2) miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen 
vaaditaan tehtäväksi (vaatimukset); 

3) vaatimusten perustelut; 

4) mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei 
kohdistu valittajaan. 

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos 
puhevaltaa käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän 
yhteystiedot on ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen 
vireillä ollessa ilmoitettava viipymättä hallintotuomioistuimelle. 

Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu 
osoite, johon oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää 
(prosessiosoite). Mikäli valittaja on ilmoittanut enemmän kuin yhden 

https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/
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prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, mihin ilmoitetuista 
osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat. 

Valitukseen on liitettävä: 

1) valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen; 

2) selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu 
selvitys valitusajan alkamisen ajankohdasta; 

3) asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole 
jo aikaisemmin toimitettu viranomaiselle. 

Oikeudenkäyntimaksu 

Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen 
mukaan kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään. 
Ajantasainen tieto oikeudenkäyntimaksuista löytyy Tuomioistuinlaitoksen 
sivustolta.  

Pöytäkirja 

Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Raahen 
kaupungin kirjaamosta. 

Postiosoite:  PL 62, 92101 Raahe 
Käyntiosoite:  Rantakatu 50, 92100 Raahe 
Sähköpostiosoite:  kirjaamo@raahe.fi 
Puhelinnumero:  08 439 3111 (vaihde) 
Aukioloaika:  arkisin klo 9–15 

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon. 

Asianosaiselle lähetettävään valitusosoitukseen merkitään 
lähettämispäivä: 

Päätös on annettu asianosaiselle tiedoksi kirjeellä, joka on lähetetty  

Päätös on annettu asianosaiselle tiedoksi sähköpostilla, joka on lähetetty 

https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2015/20151455
https://oikeus.fi/tuomioistuimet/fi/index/asiointijajulkisuus/maksut/oikeudenkayntimaksuthallinto-oikeudessa.html
https://oikeus.fi/tuomioistuimet/fi/index/asiointijajulkisuus/maksut/oikeudenkayntimaksuthallinto-oikeudessa.html

